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فدراسیون می گوید یک دلار اضافه هم به کی روش پرداخت نکردیم

برای 2 میلیون دلار 
کارلوس کی روش: مردم ایران خودشان ارزیابی کنند
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مشــاور رییس جمهوری با انتشــار مطلب توییتری نوشت: کسانی که 
شــعار می دهند کشــور را باید تعطیل کرد لابد نفسشان از جای گرم 

بلند می شود.
مشاور رییس جمهوری با انتشار مطلب توییتری نوشت: کسانی که شعار 
می دهند کشــور را باید تعطیل کرد لابد نفسشان از جای گرم بلند می 
شود.: »حسام الدین آشنا« در این پیام توییتری تاکید کرده است که آنها 

خیالشان از درآمد خود و نزدیکانشان راحت است.
شــایان ذکر است که رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشــکی روزگذشته اعلام کرد: تاکنون ۷۳ 
هزار و ۳0۳ نفر در کشــور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و 
با فوت 111 نفر در 2۴ ساعت گذشته، موارد فوت ناشی از این ویروس 

به ۴۵8۵ نفر رسیده است.

آشنا: کسانی که معتقد 
به تعطیلی کشور هستند 
نفسشان از جای گرم بلند 
می شود 

شفاف بگویم آقای مدیر
با سلام محضر امام عصر )عج( .

در زمانــی که مثلث  کســری بودجه، تحریم و کرونا آرایشــی 
اهریمنــی بر علیه این مردم و نظــام گرفته اند،  ردای مدیریت 
بر قامت هر که لایقش نباشد، بیشتر مضحک به چشم می آید. 
دولت و مجلس در آســتانه یک تصمیم و مدیریت مهم در برابر 
چشمان تاریخند، لذا تصمیم و اجرا باید در قالب دو لبه یک قیچی 
منظــم، هماهنگ، دوراندیشــانه و توام با انــرژی کافی به دور از 

عملکرد جزیره ای نهادهای حمایتی باشد.
بر آن شدم تا به عنوان بخشی کوچک از نهادهای کنترل عمومی با 
اعتقاد به شفافیت سازنده، فارغ از نگاه های چپ و راست در شرایط 
کنونی، راهکارهایی به شرح ذیل در راستای حل مشکلات کنونی 

به مدیران تقدیم کنم:
1- این پانورمی دنباله دار تجربه جدید بشــریت نبــوده و نباید با درپوش های اطلاع 
رســانی و یا ضعف  اطلاع رسانی سبب حرکت این بحران از بهداشتی به سمت سیاسی 

امنیتی شود.
2- معتقدیم سونامی کرونا در کنار همه ویرانی اش در اثبات برخی گزاره ها مانند حرکت 
به ســمت دولت الکترویک کارآمد، مفید و بعضا محرک بود، در برخی زیر ســاخت ها 
توهم قوی بودن داشــتیم و در امتحان کرونا مردود شدیم بهتر است برای تبدیل این 
بحران به فرصت ســتادی کم هزینه و جوان جهت شناســایی و پیگیری دستاوردهای 
کرونا نیز در کنار همه موارد مطروحه به صورت مسئولانه و جهادی اقدام به کار نماید.
۳- بی شک آنچه باعث می شود مردم در همکاری برای گسست زنجیره انتقال ویروس 
به هشــدارهای بهداشــتی با دیده اغماض بنگرند بی فرهنگی نیست بلکه بی پولی یا 
احساس نااطمینانی به آینده نزدیک اقتصادشان است که اگر این شاخص را در تحلیل 
هایمان نادیده بگیریم تلاش برای ســامان دادن این بحران شاید آب در هاون کوفتن 

و باد به غربال پیمودن باشد.
۴- بدون شــک کسری بودجه پیش رو  توام با کاهش قیمت نفت، نمک بر زخم اداره 
کشــور در این شرایط بحرانی است لذا بهتر اســت در ارتباط با سازمان محترم برنامه 
بودجه کمیســیون های برنامه بودجه و تلفیق مجلس و سایر نهادهای محترم خواهش 
کرد تا استقراض از بانک مرکزی را به حداقل برسانند تا از فربه شدن بیش از حد پایه 
پولی و تورم افسارگســیخته جلوگیری شود و برای حل معیشت در گام اول به اصلاح 
ســاختار معیوب بودجه ۹۹ مبادرت به صفر و حذف کردن ردیف بودجه هایی همچون 
رســته پژوهشی ارگان ها که بازدهی در این نخواهد داشت و یا بنیادهایی مانند سعدی 

و قس علی هذا نمود.
۵- جزیره ای عمل کردن کمک های معیشتی و ارزاق عمومی اولیه، برای قشر ضعیف 
ســبب شده است تا آنطور که باید و شاید این فعالیت ها نمود پیدا نکرده و دیده نشود. 
همانطور که نگاه متفاوت اســتاندار خراســان رضوی به فعالیت های اقتصادی استان، 
ســبب سرازیر شدن سرمایه گذارها به این استان شــد؛ پیشنهاد می کنم همانند نمونه 
عملی شــده در حوزه اقتصاد، این بار با تعریف کردن معین های بهداشــت و معیشــتی 
جهت پیگیری مشــکلات و توزیع ارزاق حرکت نمــوده و از کلیه ارگان های دولتی، 
استان قدس، شهرداری و نهاد های مردمی فعال در کمک رسانی در بخش های مختلف، 
مشکلات پدید آمده از ویروس کرونا را تقسیم بندی نموده تا به عنوان پایلوت در کشور، 

نمونه موفق دیگری از این استان یاد شود.
۶- خط مقدم جبهه مبارزه با کرونا پزشــکان و پرســتاران هســتند. با احترام به همه 
این عزیزان اما فرامــوش نکنیم کادر نیروی انتظامی، پاکبان ها، رانندگان حمل و نقل 
عمومی، خبرنگاران، مددجویان فعال در کمپ های ترک اعتیاد و خانه سالمندان که در 
شــرایط فعلی آنان نیز مســتقیما در معرض این ویروس قرار داشته و قشر آسیب پذیر 
هستند. از آنجا که کمتر از آن ها تقدیر شد و کمتر دیده شدند، دوربین رسانه ای خود را 
به ســمت آن ها گرفته و درخواست کمک چه به صورت معنوی و چه به صورت مادی 

برای آن ها را تقاضا دارم.
۷- در انتها امید اســت با تلاش و اهتمام پس از پایان این امتحان تاریخی، با به خاک 
مالیدن پوزه بدخواهــان این مردم و خاک عزیز مصداق واقعی »و مکرو ومکرالله والله 
خیــر الماکرین » را در حق این اهریمنان ببینیم که شــاید این بحران مقدمه ای برای 

اتحاد و همبستگی ملی شود.
حافظ اسرار الهی کس نمی داند خموش 

از که می پرسی که دور روزگارانت چه شد

حضور نظامی ایالات متحده در منطقه تا چه حد بر امنیت کشورمان تاثیر گذار است؟  

افزایش تحرکات مشکوک آمریکا در عراق
کـه  هاسـت  مـدت   
حضـور  بـا  آمریـکا 
در  خـود  نظامـی 
بـر  عـلاوه  منطقـه 
کنتـرل  تامیـن  بحـث 
خطـوط  حفاظـت  و 
و  انـرژی  انتقـال 
ترانزیـت کالا و تامیـن 
امنیـت متحدیـن خـود 
ویـژه  بـه  منطقـه  در 
رژیـم صهیونیسـتی، به 
طـور مسـتقیم و غیـر مسـتقیم بـر امنیت 
جمهـوری اسـلامی ایـران تاثیرگـذار مـی 
گـذارد. در ایـن خصـوص مـی تـوان بـه 

کـرد:  اشـاره  زیـر  مـوارد 
محاصـره کامـل جمهوری اسـلامی ایران 
بـا در اختیـار گرفتـن پایـگاه هـای نظامی 
اثـر  بـا  مقابلـه  منطقـه،  کشـورهای  در 
کشـورهای  در  ایـران  فرهنگـی  بخشـی 
یـا تضعیـف حضـور  و  ممانعـت  منطقـه، 
ایـران در بازارهـای اقتصـادی موجـود در 
منطقـه و نهایتـا تقویـت نظامـی نیروهای 
مسـلح کشـورهای همسـایه که به موجب 
آن تقویـت دیـدگاه هـای ایـران سـتیز و 
افزایـش تفکـر تهاجمـی متحدیـن آمریکا 

علیـه ایـران در منطقـه را شـاهدیم.
گـزارش هـا حاکـی از آن اسـت کـه طی 
چنـد هفته گذشـته ایالات متحـده آمریکا 
در  را  پاتریـوت خـود  سـامانه های جدیـد 
خـاک عراق مسـتقر کـرده اسـت. یکی از 
سـامانه هـا هفتـه گذشـته در پایـگاه عین 
الاسـد در غـرب و دیگـری در پایگاهـی 
واقـع در اربیـل، مرکـز اقلیم کردسـتان در 
شـمال عراق مستقر شـد. این تحولات در 
حالـی رخ می دهـد که ائتـلاف بین المللی 
بـه اصطـلاح ضـد داعـش به سـرکردگی 
آمریـکا، از خـروج نیروهای خـود از پایگاه 
و  عـراق  شـمال  در  کرکـوک   »1 »کـی 
نیروهـای  بـه  آن  تجهیـزات  واگـذاری 
امنیتـی دولـت بغداد خبـر داد. اعلام عقب 
نشـینی شـتاب آلود و در عین حال آشـفته 
و  نظامـی  پایـگاه  چنـد  از  آمریـکا  زایـی 
اسـتقرار نیروهـای آن در دو پایـگاه بزرگ 
نظامـی »عیـن الاسـد« در غـرب عراق و 
»حریـر« در اربیـل و انتقال بخشـی از آنها 
بـه امـارات، بیـش از پیـش نظریـه طـرح 
عملیـات نظامـی را در ایـن کشـور تقویت 
کـرد. در حالـی کـه بسـیاری در عـراق به 
ایـن بـاور قطعـی رسـیده انـد کـه تحرک 
هـای نظامـی اخیـر آمریـکا در پیونـد بـا 
قـدرت  مواضـع  زدن  و  نظامـی  کودتـای 
عـراق به ویژه الحشـد الشـعبی و مقاومت 

اسـلامی اسـت، عده ای نیز دیـدگاه های 
از  برخـی  انـد.  را مطـرح کـرده  دیگـری 
ایـن شـخصیت ها کـه بیشـتر به الحشـد 
عـراق  اسـلامگرای  احـزاب  و  الشـعبی 
نزدیـک هسـتند، اهداف آمریـکا را فراتر از 
عراق دانسـته بـه نحوی که اعلام داشـته 
انـد آمریـکا در پـی اثرگـذاری بـر امنیـت 
ملـی جمهـوری اسـلامی ایـران از طریق 
ضربـه زدن بـه گـروه هـا و متحدیـن آن 
در عـراق اسـت. عـده ای نیـز همـه ایـن 
تشـکیل  بـا  ارتبـاط  در  را  هـا  تحـرک 
دولـت و تـلاش واشـنگتن برای رسـاندن 
شـخصیت هـای نزدیک به خود به پسـت 
تحـرکات  انـد.  دانسـته  وزیـری  نخسـت 
فـوق الذکـر در حالـی رخ داده اسـت کـه 
سـخنگوی وزارت امور خارجـه در واکنش 
به حضـور نظامـی آمریکا در عـراق اظهار 
داشـت: »در حالـی کـه دبیـرکل سـازمان 
بـر  جهـان  کشـورهای  و  متحـد  ملـل 
جنگ طلبانـه  و  تنـش زا  اقدامـات  توقـف 
در شـرایط شـیوع کرونـا تاکیـد می کننـد، 
ایـن تحـرکات بر خلاف خواسـته رسـمی 
و اعلام شـده دولـت و مردم عراق اسـت و 
می توانـد وضعیـت منطقـه را بـه بی ثباتی 

و شـرایطی فاجعه بـار سـوق دهـد.«
گفـت  بایـد  نظامـی  اهـداف  بعـد  در 
همانطـور کـه در گذشـته برخـی حمـلات 

محـدود بـه پایگاه هـای نیروهای الحشـد 
شـاهد  را  عـراق  خـاک  در  الشـعبی 
بودیـم، احتمـال تکـرار ایـن اقـدام علیـه 
گردان هـای حـزب الله عـراق وجـود دارد، 
بارهـا  آمریکایـی  نظامـی  مقامـات  زیـرا 
نسـبت بـه تلافـی عملیاتـی کـه منجر به 
کشـته شـدن 2 نیـروی آمریکایـی و یک 
نیـروی انگلیسـی در پایـگاه التاجـی شـد، 
هشـدار داده انـد. عـلاوه بـر ایـن، طـرف 
آمریکایـی بـا این اسـتدلال کـه نیروهای 
مقاومـت عـراق از سـوی ایـران حمایـت 
بـه  پاسـخی  را  اقـدام  ایـن  شـوند،  مـی  
در خصـوص  منطقـه می دانـد.  در  ایـران 
اهـداف سیاسـی نیـز می تـوان گفـت این 
رسـانه ای  و  میدانـی  هـای  فضاسـازی 
بـرای تحـت تاثیـر قـرار دادن گروه هـا و 
جریانـات سیاسـی به منظور تغییـر در نگاه 
و نگـرش خود نسـبت به وضعیـت کنونی 
عـراق و تمکیـن به خواسـته واشـنگتن در 
تشـکیل دولت جدید در این کشـور اسـت. 
بایـد ایـن نکتـه را نیـز مدنظـر داشـت که 
چنیـن اقداماتـی تنها بـه پیچیده تر شـدن 
مـی  منجـر  در عـراق  وضعیـت سیاسـی 
شـود و تنـش هـا را نه تنها در عـراق بلکه 
در سـطح منطقـه افزایـش خواهـد داد. از 
سـوی دیگر آمریـکا با اتخـاذ رویکردهای 
متناقـض و بعضـا هیجانـی، عـدم ثبات و 

پیـش بینی ناپذیـری را حتی بـه متحدین 
خـود، القـاء می کنـد. این عدم اتـکا و غیر 
قابـل پیـش بینی بـودن سیاسـت خارجی 
آمریـکا، بازیگران منطقه ای را از سـرمایه 
گـذاری هـای راهبـردی و اسـتراتژیک بـا 
آمریکایـی هـا منصـرف مـی کنـد و آنان 
رهنمـون  مسـتقل  مواضـع  اتخـاذ  بـه  را 
پترائـوس،  دیویـد  ژنـرال  سـازد.  مـی 
خصـوص  ایـن  در  سـیا  پیشـین  رئیـس 
گفتـه بـود: عمیقـا نگـران هسـتم رویکرد 
آمریـکا در منطقـه غـرب آسـیا بـه تجدید 
و  ایـران  بهره بـرداری  داعـش،  حمـلات 
ایـن برداشـت که ایـالات متحده شـریک 
غیرقابـل اطمینانی اسـت، منجر  شـود. در 
همین راسـتا نشـریه هیل، رسـانه نزدیک 
بـه کنگـره آمریـکا، بـا انتقـاد از سیاسـت 
دولـت ایـن کشـور درعـراق، واشـنگتن را 
کشـوری »پیمان شـکن« توصیـف کـرد و 
نوشـت: ایـران بـا حمایـت از عراق نشـان 
داده اسـت در همـه شـرایط بـه متحـدان 

خـود وفـادار می مانـد.
ایـران  اسـلامی  جمهـوری  سیاسـت 
همـواره بر خـود اتکایـی امنیتـی در حوزه 
خاورمیانـه و خلیـج فـارس اسـتوار اسـت؛ 
الگویـی کـه جمهوری اسـلامی ایـران به 
دنبـال تحقـق آن اسـت، الگـوی امنیـت 
مشـارکتی اسـت. طبق این سـاختار تامین 

امنیـت منطقـه یـک موضـوع مشـارکت 
همـکاری  بـا  بایـد  کـه  اسـت  جویانـه 
و  شـود  محقـق  پیرامونـی  کشـورهای 
حضـور هـر نیـروی فرامنطقه ای نـه تنها 
کمکـی به اسـتقرار امنیت نمـی کند، بلکه 
موجـب بـی ثباتی و تنـش آفرینی اسـت. 
در ایـن الگـو تضمیـن هـای امنیتـی نه از 
طریـق ائتـلاف سـازی و سـلطه طلبـی، 
بلکـه به واسـطه همـکاری و پیمـان عدم 
تعـرض چندجانبـه قابل حصول اسـت. در 
رویکـرد امنیـت مشـارکت جویانـه، امنیت 
بـه طـور فزاینـده ای بـه منافـع جمعـی 
کشـورهای پیرامـون گره خورده اسـت به 
نحـوی که هـر کشـور تامین امنیـت خود 
را در تحقـق امنیـت دیگـری مـی بینـد. 
جمهـوری اسـلامی ایـران طبـق اصـول 
بـرای  خـود  خارجـی  سیاسـت  مصـرح 
تامیـن امنیـت، قصـد بـه راه انـدازی هیچ 
جنگـی نـدارد کما ایـن که در طـول بیش 
اثبـات  بـه  را  آن  گذشـته،  سـال   200 از 
رسـانده اسـت. بـه نظـر مـی رسـد برخی 
از سـران ایـالات متحـده آمریـکا بایـد در 
اسـاس،  بـی  هـای  زنـی  گمانـه  عـوض 
عـزم خـود را بـرای درک حقایـق منطقـه 
بیـش از پیـش جـزم کننـد و بـر توهمات 
فائـق  آمریـکا  در  طلبـان  جنـگ   القایـی 

آیند.
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ضرورت حمایت از اصناف
جواد پورحسین حجار

ظهــور هر پدیده نو در یــک جامعه، تاثیرات متفاوتی را بر روی اقشــار مختلف آن 
می گذارد که همین امر ســبب افزایش اهمیت مدیریت در ســطوح مختلف می شود. 
بحرانی که به واســطه کووید1۹ در کشــور ما و حتی جهان، به وجود آمد نیز از این 
قاعده مســتثنی نیســت. این ویروس نه تنها ســلامت مردم را هدف قرار داد بلکه 
اقتصاد کشــور را با مشــکلات جدی مواجه کرد. در این میان، اصناف نیز دچار زیان 
شــده و بهترین زمان کســب وکار خود، یعنی ماه های پایانی سال را از دست دادند، 

چراکه از طرفی مراجعه مردم به صنوف مختلف به 
دلیل ترس از شــیوع بیشتر این بیماری کمتر شد و 
از طرف دیگر تعدادی بســیاری از واحدهای صنفی 
تعطیل شــدند. البته این اقدام شجاعانه، به واسطه 
مدیریت با تدبیر اتاق اصناف مشهد، آقای مهندس 
بنانژاد انجام شــد؛ به صلاح دید وی، برای شکستن 
زنجیره انتقال بیماری کرونا و حضور کمتر مردم در 
خارج از منــزل، تعدادی از واحدهای صنفی به طور 
موقت تعطیل و بقیه نیز ســاعت فعالیتشان کاهش 

پیــدا کرد.این اقدام با وجود مخالفت های عده ای، بــا حمایت اصناف به مرحله اجرا 
رســید چراکه آن ها با وجود زیان هایی که متحمل شــدند، سلامت مردم را به منافع 

خود ترجیح دادند.
 بر خود لازم می دانم که از حمایت های آقای مهندس بنانژاد قدردانی کنم، ایشان به 
وقت ضرورت برای حفظ ســلامت مردم دستور به تعطیلی اصناف دادند و اکنون که 
وقت حمایت از واحدهای صنفی اســت نیز پیش قدم شده و طی نامه ای به استاندار 
معزز اســتان خراسان رضوی از ایشان خواســتار تسهیل شرایط و اعطای تسهیلات 
به کسب وکارهای آســیب دیده از بحران کرونا شدند. امید است که این اقدام ایشان 
نیز همچون گذشــته، موثر واقع شود و مورد عنایت اســتاندار محترم قرار گیرد تا با 
حمایت های همیشــگی این بزرگواران، بخشی از خســارت های وارده به واحدهای 

صنفی جبران شود.

۷۹ درصد یارانه بگیران خراسان رضوی 
کمک معیشتی گرفته اند

 مدیرکل امور اقتصادی و دارایی خراسان رضوی گفت: ۷۹ درصد یارانه بگیران در این 
اســتان کمک معیشــتی دولت را دریافت کرده اند.به گزارش صبح امروز، حسین امیر 
رحیمی افزود: پس از تعدیل قیمت بنزین پرداخت کمک معیشتی دولت به خانوارهای 
واجد شرایط در دستور کار قرار گرفت و واریز وجوه مربوط به آن به حساب سرپرستان 
خانوار آغاز شــد.وی ادامه داد: هم اکنون 2 میلیون و 12 هزار و 2۶2 خانوار با جمعیتی 
معادل ۶ میلیون و ۳۴۵ هزار و ۴2۳ نفر در این استان یارانه دریافت می کنند.وی گفت: 
طبق گزارش های دریافتی، دولت در 10 فروردین امسال بسته معیشتی به حساب یک  
میلیون و ۵۹2 هزار و ۷۵ سرپرســت خانوار این استان با جمعیتی معادل چهار میلیون 
و ۹0۶ هــزار و 8۷۷ نفر واریز کرده اســت.مدیرکل امور اقتصادی و دارایی خراســان 
رضوی افزود: در کلانشــهر مشــهد نیز ۷۶ درصد جمعیت یارانه بگیر مشمول دریافت 
بسته معیشتی هستند که معادل ۷۵2 هزار و ۹۴۶ خانوار با 2 میلیون و 1۴۴ هزار و ۴2۵ 
نفر جمعیت را شامل می شوند.وی ادامه داد: در این کلانشهر ۹8۵ هزار و ۴2۹ خانوار با 

جمعیت سه میلیون و 8۷ هزار و ۳۹1 نفر یارانه دریافت می کنند.

افزایش 6 درصدی میزان بارندگی در 
خراسان رضوی 

 مدیر عامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی گفت: میزان بارش نسبت به سال آبی 
گذشته ۶ درصد و نسبت به متوسط بلند مدت ۵۹ درصد افزایش داشته است.

به گزارش صبح امروز، محمد علایی در خصوص وضعیت ســدهای اســتان خراسان 
رضوی اظهار کرد: از ابتدای سال آبی )یک مهر ۹8 تا 2۵ فروردین ۹۹( درصد پربودن 
سدها ۵۳ درصد است که این رقم در سال گذشته ۳۶ درصد بوده است.وی در خصوص 
آمار بارندگی افزود: براساس آمارهای اعلام شده در ایستگاه های مبنای وزارت نیرو از 
ابتدای سال آبی تا 2۵ فروردین سال ۹۹، بیشترین مقدار سالانه مربوط به فریمان281.0 
میلی متر، کمترین مقدار سالانه مربوط به داورزن 180.0میلی متر است، میزان بارندگی 
در سال جاری 2۳0 میلی متر است که این رقم در سال گذشته 21۷.1 میلی متر بوده، 
همچنین متوســط بلند مدت بارش 1۴۴.۹ میلی متر است. میزان بارش نسبت به سال 
آبی گذشته ۶ درصد و نسبت به متوسط بلند مدت ۵۹ درصد افزایش داشته است.مدیر 
عامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی درباره درصد پر بودن سدهای استان بیان 
کرد: ســد یعقوبی 1۵ درصد، تبارک ۳1 درصد،کارده ۳۹ درصد، بار ۵0 درصد، دوستی 
۵2 درصد، ســنگرد ۵8 درصد، طرق ۷۵ درصد، قره تیگان 8۳ درصد، سده 88 درصد، 
دهقــان 88 درصد، چهچه 8۹ درصد، ارداک ۹1 درصد، چالیدره ۹1 درصد، فریمان ۹1 
درصد، درونگر ۹۶ درصد، یام ۹۷ درصد، زاوین ۹۹ درصد و دولت آباد و کمایستان 100 
درصد پر شــده است.علایی در خصوص سدهای لبریز شده پس از بارندگی های اخیر 
گفت: تاکنون سدهای فریمان، زاوین، دولت آباد، سده، کمایستان و یام لبریز شده است.

 کشاورزان نیشابوری دو هزار میلیارد 
ریال خسارت دیدند

مدیر جهاد کشاورزی نیشابور گفت: بر اثر جاری شدن سیل، بارش تگرگ و سرمازدگی 
در ســال زراعی جاری افزون بر دو هزار و ۷21 میلیارد ریال خســارت به باغداران و 
کشاورزان نیشابور وارد شد.محمد علی فرهمند  افزود: سرمازدگی و سیل طی چند روز 
گذشــته باعث بروز خسارت به هشت هزار و ۶1۴ هکتار محصولات باغی شامل بادام 

دیم، گردو، انگور و زردآلو و اراضی کشاورزی در نیشابور شد.
وی ادامــه داد: طی این مدت بر اثر این حوادث طبیعی از چهار هزار و 188 هکتار باغ 
های کشــاورزان در بخش زبرخان بین 1۷ تا 100 درصد و در بخش مرکزی از هزار و 
8۵0 هکتار باغات بین ۴0 تا 100 درصد دچار خسارت شده است.مدیر جهاد کشاورزی 
نیشــابور گفت: همچنین در بخش میان جلگه از ۷۹۵ هکتارباغ بین ۹ تا 100 درصد و 
در بخش ســرولایت  100 درصد هزار و ۷۵1 هکتار باغ های کشاورزان دچار خسارت 
شــد.فرهمند راد افزود: طی بارندگی های اخیر نیز 20 هکتار از اراضی کشــاورزی زیر 
کشت زراعت زیره در بخش میان جلگه دچار خسارت صددرصدی سیل شد و به ۶۹0 
هکتار از اراضی کشــاورزی این بخش شامل زراعت یونجه، گندم و جو نیز بین 10 تا 
۵0 درصد خســارت وارد شد.وی ادامه داد: در سرمای اخیر بیشترین میزان خسارات به 
باغ های بادام دیم، گردو  و انگور وارد شــد زیرا هنوز فصل برداشــت این محصولات 
هنوز فرا نرســیده است و ســرمای اخیر باعث ریختن بسیاری از گل ها و محصولات 

سردرختی شد.

به اسم بخش خصوصی به کام؟
تنها 2۶ درصد واگذاری ها به بخش خصوصی واقعی بوده است

محاســبات  دیوان  رئیس  اقتصاد/  ســرویس 
مجلس گفت: برای انجام نظارت های مستمر دیوان 
محاســبات بر برداشــت های دولت برای مبارزه با 
کرونا، هیات ویژه رسیدگی به مصوبات ستاد مقابله 
با کرونا و شــورای عالی امنیت ملی تشــکیل شده 

است.
به گزارش صبح امروز، عادل آذر در حاشیه نشست 
علنی روز سه شنبه، مجلس شورای اسلامی در جمع 
خبرنــگاران با بیان اینکه دســتگاه ها برای چابک 
سازی در تصمیم گیری برای شرایط مبارزه با کرونا 
مصوباتی طی این روزها داشته اند، اظهار داشت: ما 
نهایت همکاری را با دســتگاه ها داریم و مصوبات 
شــورای عالی امنیت ملی برای ما قانون تلقی می 
شود و دستگاه های نظارتی و مجری ملزم به اجرای 
آن مصوبات هســتند مانند یک میلیارد یورویی که 
مقام معظم رهبری اجازه برداشــت آن را از صندوق 

توسعه ملی صادر کردند.
وی ادامه داد: برای اینکه مردم مطمئن باشند نظارت 
های مســتمر دیوان محاســبات بر برداشت های 
دولت برای مبارزه با کرونا وجود دارد، ما هیات ویژه 
رسیدگی به مصوبات ستاد مقابله با کرونا و شورای 
عالی امنیت ملی را تحت عنوان هیات حسابرســی 
ویژه دیوان محاســبات متشکل از حسابرسان خبره 
و حقوقدانان برجسته دیوان محاسبات است به طور 
ویژه بر مصوبات اجرای آن ها نظارت و بررسی می 

کنند.
 آذر تاکید کرد: همچنین من دو روز پیش نامه ای را 
خطاب به رئیس جمهور نوشتم و در آن جا پیشنهاد 
دادم که شــورای نظارتی مرکــب از نماینده رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه، رئیس هیــات نظارت بر 
صندوق توســعه ملی که من به عنوان رئیس دیوان 
محاسبات هســتم و نماینده قوه قضائیه و همچنین 
نماینده دســتگاه های دریافت کننده این اعتبارات 
تشــکیل شــود تا به صورت لحظه ای بر هزینه ها 
نظارت داشــته باشند تا ان شــاء الله حیف و میلی 

انجام نشود.
اجرای تنها 32 درصد احکام بودجه ای به طور 

کامل
رئیــس دیوان محاســبات با اشــاره به مهــم ترین 
محورهای گزارش تفریغ بودجه سال ۹۷، گفت: تحقق 
منابع و مصارف که بیش از 100 درصد آن در سال ۹۷ 

علیرغم تحریم های ظالمانه اجرایی شده است.
وی ادامه داد: در نیمه دوم ســال ۹۷ تحریم ها شدت 
بیشــتری پیدا کرد و برجام دچار چالش هایی شد اما با 
ایــن وجود به دلیل مدیریت مناســب در حوزه فروش 
نفت و فــرآورده های نفتی و همچنیــن تحقق منابع 
مالیاتی حدود 100 درصدی به مرحله اجرا رسیده است.
آذر تاکیــد کرد: ۳2 درصد احــکام بودجه ای به طور 
کامل اجرا شــده و حدود ۶8 درصد انحراف از بودجه 
وجود داشــته اســت. به ویژه حدود 18 درصد احکام 
بودجه عملکردی نداشــته اســت اما در بحث انضباط 
امور مالی و دخل و خرج کشور از سال ۹۶ تا ۹8 توسط 

کارگزاران رو به بهبودی داشته است.
رئیس دیوان محاسبات با بیان اینکه مهم ترین محور 
تفریغ بودجه سال ۹۷ حسابرسی عملکردی آن است، 
گفت: خصوصی سازی و اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی 
و واگذاری تصدی گری هــای دولتی به غیردولتی از 
سال ۹۴ تا ۹۷ به صورت کلان بررسی شد و براساس 
آن منویات مقام معظم رهبری در این مورد و سیاست 
ها متاسفانه حاصل نشده و تنها 2۶ درصد واگذاری ها 
به هدف خورده و واگذاری های واقعی انجام شده است.
10 هزار و 500 میلیارد تومان مابه التفاوت ارزی 

تاکنون بازنگشته است
وی بــا اشــاره به مصادیــق واگذاری هــای ناموفق 
هم اظهار داشــت: براســاس تفریغ بودجه ســال ۹۶ 
واگذاری های کشــت و صنعت مغان، پالایشگاه نفت 
کرمانشاه، نیشکر هفت تپه، شرکت توسعه گردشگری 
و ... از مصادیق این واگذاری های ناموفق اســت که 
خوشبختانه پالایشــگاه کرمانشاه و توسعه گردشگری 
و ماشــین ســازی و ریخته گری تبریز با ورود دیوان 
محاسبات برگشت خورد و واگذاری آن ها متوقف شد 
اما در بحث کشــت و صنعت مغان در دست رسیدگی 

است که نتیجه آن را به زودی اعلام خواهیم کرد.
آذر رســیدگی به موضوع ارز ۴200 تومانی یکی دیگر 
از موارد مهم در گزارش تفریغ بودجه ســال ۹۷ است، 
تصریح کرد: مجموع ارزی که در ســال ۹۷ به صرافی 
ها و وارد کنندگان کالاهای اساسی و  غیراساسی داده 
شــده ۳1 میلیارد دلار بوده است که از این رقم حدود 
۴.8 میلیارد دلار مابه ازای واردات کالا نداشته است و 
همچنیــن قرار بوده حدود 12 هزار میلیارد تومان بابت 
مابــه التفاوت قیمت ارز به حســاب بانک های عامل 
واریز شــود که با پیگیری های دیوان تا سال ۹8 تنها 

2 هزار میلیارد تومان آن بازگشــته و 10 هزار و ۵00 
میلیارد تومان آن تاکنون بازنگشته است.

رئیس دیوان محاســبات افزود: قرائت گزارش تفریغ 
بودجه سال ۹۷ به دلیل شیوع کرونا و تعطیلی مجلس 
با 2 ماه تاخیر در صحن علنی قرائت شــد اما با تدبیر 
رئیس مجلس شورای اســلامی و همکاران در دیوان 
محاســبات منتظر قرائت این گزارش نماندیم و قانونا 
در این پرونده به هر میزان  ارز که هر شخص حقیقی 
و حقوقی و دولتی و غیردولتی دریافت کرده را بررسی 
و مشــخص کردیم که چه میزان کالا وارد شــده و یا 

تخلف صورت گرفته است.
وی تاکید کرد: گزارش این بررســی هــا را در اختیار 
ســران سه قوه قرار داده ایم و در یک جلسه در حضور 
رئیــس قوه قضائیه به طور ویژه این گزارش را به وی 
تقدیم کرده ام و حجت الاســلام رئیسی دستور ویژه 
ای برای بررســی این گزارش و رسیدگی به آن ارائه 
کرده اســت. همچنین رئیس جمهور دستور ویژه ای 
را برای رســیدگی بــر روی این گزارش قــرار داده و 
در اختیار بانک مرکزی قــرار داده تا جزئیات ریالی و 
 دلاری آن کاملا مشــخص و به بیت المال بازگردانده 

شود.
 10هزارو 700 میلیارد تومان مجموع تخلفات 

دریافتی مدیران
آذر با اشاره به میزان پرداختی ها به مدیران و همچنین 
گروه های نجومی در گزارش تفریغ بودجه ســال ۹۷، 
بیان داشــت: 2۴1 نفر که حقوق نامتعارف دریافت می 
کرده اند، شناسایی شد و این افراد بیش از سقف قانونی 
مشخص شــده حقوق دریافت می کردند. ۳۶0 پرونده 

به دادسرا ارسال شده که مجموع تخلفات آن ها حدود 
10 هزار و ۷00 میلیارد تومان است و البته حکم برخی 

از آن ها صادر شده است. 
وی افزود: حدود ۵۷ میلیــارد تومان مجموع تخلفات 
دریافتی 2۴1 مدیر بوده اســت که تا قبل از ارســال 
پرونده به دادســرا 2۹ میلیارد تومان آن برگشت داده 

شد.
دریافت حقوق حدود 50 میلیونی از سوی مدیران

آذر ادامه داد: ما حسابرسی هایی هم در بحث محیط 
زیســت انجام دادیم که مشخص شد حدود 1۴ هزار 
میلیارد تومان بابت پــروژه هایی که در حوزه های 
زیرســاختی و زیربنایی اجرا می شــود دستگاه های 
اجرایی ما باید برای جبــران و احیای منابع طبیعی 
و محیط زیســت پرداخت می کردند که هیچ گونه 
اقدامی انجام نشده است که اسامی متخلفین در این 

زمینه هم به دادسرا معرفی شده است.
عادل آذر در ادامه با اشــاره به وجود برخی قوانینی 
که موجب دریافت حقوق حدود ۵0 میلیونی از سوی 
مدیران می شود، گفت: قوانینی مانند قانون خدمات 
کشــوری، قانون حداقل حقــوق و اختیاراتی که به 
هیات مدیره بانک ها و شــرکت ها داده شده است، 
موجب می شــود تا افرادی در ســال ۹۹ حقوق ۵0 

میلیون تومانی هم دریافت کنند.
وی تصریح کرد: مســلما مازاد بــر این ۵0 میلیون 
تومــان از نظر دیــوان محاســبات غیرقانونی تلقی 
می شود بنابراین باید نمایندگان مجلس این موضوع 
را بررسی کرده و براساس شرایط کشور آن را تعدیل 

و یا در صورت صلاحدید باقی بگذارند.
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شــرکت سپرده گذاری مرکزی با اعلام روش ثبت نام الکترونیکی، دلایل تاخیر در صدور کد و 
پاسخ به متقاضیان از ثبت رکورد روزانه بیش از 100 هزار نفری خبر داد.

شرکت سپرده گذاری مرکزی از رکورد جدید ثبت نام 100 هزار و ۳۳۹ نفری در سامانه 
سجام در روز گذشته خبر داد و اعلام کرد: در 2۵ روز نخست سال ۶۵1 هزار و ۹۵۹ 
نفر در ســامانه سجام ثبت نام کردند تا تعداد کل ثبت نام کنندگان از مرز ۴ میلیون و 

۳00 هزار نفر عبور کند.
زیرســاخت های لازم برای صدور کد کاملا تجهیز شــده اما برخی مشکلات ناشی از 

کندی اینترنت، افزایش حجم تقاضاها، تاخیر در پاســخ به اســتعلام ها از ســوی مراجع 
ذیصلاح، افزایش بی سابقه تماس ها با مرکز تماس سجام باعث شده گاهی اوقات صدور کد و 

پاسخگویی به سهامداران با تاخیر انجام شود.
ســجام به عنوان دروازه ورودی به بازار سرمایه، پذیرای ســهامداران جدید است و کارکنان این 

شرکت با تمام توان و ظرفیت درحال دریافت و راستی آزمایی اطلاعات و صدور کد هستند.
سجام سامانه زیر ساختی برای شناسایی مشتریان جهت ورود به باشگاه بزرگ بازار سرمایه ایران 
اســت که تمام فعالان این بازار اعم از سرمایه گذاران، مشتریان و مدیران نهادها در این سامانه، 
فقط یک بار برای همیشه اطلاعات را در آن ثبت خواهند کرد و پس از احراز هویت حضوری قادر 

به دریافت خدمات مبتنی بر داده های تایید شده خواهند بود.
از طریق این ســامانه اطلاعات هویتی، شماره حساب، شماره موبایل، آدرس الکترونیکی و اقامت 
دایمــی فرد ثبت می شــود و از آن به بعد هیچ نهاد مالی نیازی بــه دریافت مجدد اطلاعات آن 
سهامدار را ندارد. سهامداران می توانند با مراجعه به سایت www.sejam.ir ثبت نام را به صورت 

الکترونیکی انجام دهند.

 نایب رئیــس اتاق بازرگانی ایران گفــت: برخلاف صحبت های مطرح شــده درباره احتمال 
اعتراض به مصوبه حداقل مزد در سال ۹۹ این مصوبه تغییر نخواهد کرد.

حسین ســلاح ورزی اظهار کرد: با توجه به شــرایط به وجود آمده در اقتصاد ایران در 
سال گذشته با افزایش نرخ تورم هم به کارفرمایان فشار آمد و هم کارگران در تامین 
نیازهای خود با محدودیت مواجه شــدند. از این رو تصمیم گیری برای حداقل مزد در 

سال جاری با دشواری هایی همراه شد.
وی ادامــه داد: پس از بحث ها و  گمانه زنی های مختلف ســرانجام حداقل مزد، 21 

درصد نسبت به سال قبل افزایش یافت. هر چند ما معتقدیم با توجه به هزینه های جانبی 
در عمل این افزایش برای کارفرمایان ۳۴ درصد هزینه جدید خواهد داشــت. با این  وجود با 

موافقت نهایی صورت گرفته، نرخ پایه حقوق کارگران از یک میلیون و ۵1۷ هزار تومان در سال 
۹8 به یک میلیون و 8۳۵ هزار  و ۵00 تومان در سال ۹۹ رسید.

نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران با بیان این که در ســال های گذشــته به هیچ عنوان سابقه ندارد 
که شــورای عالی کار چند بار برای دســتمزد سالانه تصمیم گیری کنند، بیان کرد: از این رو این 
صحبــت کــه احتمال تغییر در این نرخ پایه وجود دارد منتفی اســت. اما در عین حال با توجه به 
مشــکلات قشــر کارگر و البته محدودیت هایی که کارفرمایان با آنها مواجه اند، امیدواریم دولت 
برای کمک ورود کند.وی با بیان مشکلاتی که کارفرمایان در ماه های گذشته با آن مواجه بودند، 
خاطرنشــان کرد: با ورود کرونا بسیاری از مشــاغل تحت تاثیر قرار گرفته اند و احتمال بالا رفتن 
جــدی هزینه ها برای کارفرمایان به وجود آمده اســت. با این وجود از آنها می خواهیم که کاهش 
نیروی انســانی را به عنوان آخرین گزینه خود در نظر داشــته باشند و تلاش کنند که در راستای 

عمل به مسئولیت اجتماعی، تعدیل نیرو را از دستور کار خارج کنند.

مصوبه حداقل مزد تغییر نمی کندچگونگی ثبت نام تازه واردان در سامانه سجام

ســرویس اقتصاد/ رئیس جمهور گفت: وام یک میلیون تومانی مثل قبل 
نیســت و ۱۲ درصد سود آن را دولت پرداخت می کند و این وام قرض الحسنه 
شده است.به گزارش صبح امروز، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز 
ســه شنبه در جلسه ستاد اقتصادی دولت برای بررسی آثار شیوع بیماری کرونا 
گفت: روند پرداخت تسهیلات از مبلغ 5۲ میلیارد تومان به همه واجدان شرایط 
در کسب و کارهای ۱0 رسته شغلی- مشروط به اینکه در دوران مبارزه با کرونا 
کارگران خود را اخراج نکرده باشــند- ، از اردیبهشت ماه آغاز و تا پایان خرداد 
ادامه می یابد.وی افزود: در مجموع یک بســته ۱00 هزار میلیارد تومانی را مد 
نظر قرار دادیم که این بســته، ۲5 هزار میلیارد تومان  به بخش بهداشت، دارو، 
درمان، تجهیزات پزشکی مربوط می شود و بخشی هم مربوط به صندوق بیمه 
بیکاری است و این بخش بلاعوض و پرداخت پولی است که توسط دولت برای 
مسایل کرونا انجام می شود.بخش دیگر، مبلغ  75 هزار میلیارد تومان است که 
به صورت تســهیلات یا به عموم مردم و یارانه بگیرها پرداخت می شود و یا به 
کسب و کارهایی که قبلًا اعلام شده در ۱0 رسته شغلی که  در این ایام تحت 
فشار شدیدتری قرار گرفتند که رقم آن حدود 5۲ هزار میلیارد تومان است.یک 
رقم ۲3 هزار میلیارد تومانی هم هست که قبلًا قرار بود با سود ۱۲ درصدی در 
اختیار یارانه بگیران قرار بدهیم، امروز بخشی از زمان جلسه ما با این بحث گذشت 
که چگونه این تسهیلات یک میلیون تومانی را  به یک وام قرض الحسنه  تبدیل 
کنیم و آن بخش ســودی را که بنا بود از حساب مردم پرداخت شود، دولت به 
عهده بگیرد.روحانی تصریح کرد: در این جلسه تصمیم گرفتیم آن بخش را دولت 
به عهده بگیرد و این وام به صورت سابق که اعلام کردیم نیست، این وام یک 
میلیون تومانی که در اختیار مردم قرار می گیرد به صورت قرض الحسنه ای است. 
آن بحث هایی که سودش چگونه و به چه صورت باشد و ۱۲ درصد را دولت به 
عهــده گرفت که اینها را دولت پرداخت می کند و این یک میلیون تومان تقریباً 

روزهای اولیه ماه اردیبهشت در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
اعلام استفاده از وام قرض الحسنه

وی خاطرنشــان کرد: آنهایی که مایل هستند از این وام قرض الحسنه استفاده 
کننــد، از طریق پیامک اعلام کنند چون ایــن پولی که به صورت وام پرداخت 
می شود در ماه اردیبهشت پرداخت می شــود و در تیرماه به تدریج از یارانه آنها 
کسر خواهد شد یعنی یارانه اردیبهشت و خرداد آنها پرداخت می شود و در یارانه 
تیر به بعد، یک مقداری کسر می شود بخاطر آن یک میلیون وام که به صورت 
قرض الحسنه پرداخت شده است. آن مقداری که از ماه تیر به بعد از پول یارانه 
برداشت می شود، چیزی حدود 35 هزار تومان در ماه است که پرداخت می شود و 
این یک تصمیم مهمی بود که امروز اتخاذ کردیم که ان شاء الله تلاش می کنیم 
قبل از شب ماه مبارک رمضان بتوانند از این یک میلیون تومان برای خریدهایی 
که مورد نیازشان در این روزها است، استفاده کنند.رئیس جمهور ادامه داد: اعلام 
کرده بودیم که به 3 میلیون نفر که در شرایط مضیقه اقتصادی زندگی می کنند، 
یــک یارانه ویژه  برای 4 ماه به اینها پرداخت شــود که بین ۲00 هزار تومان تا 
600 هزار تومان را در ماه اسفند و فروردین پرداخت کردیم و در ماه اردیبهشت و 
خرداد هم پرداخت می کنیم و علاوه بر این 4 پرداخت، یک پرداخت ویژه هم در 
ماه مبارک رمضان به این 3 میلیون اضافه داده می شود.مسأله بعدی، 4 میلیون 
خانــواری بود که از قبل اعلام کرده بودیم به اینها وام یک میلیون تا ۲ میلیون 
تومان به صورت قرض الحسنه ای پرداخت می شود و روی آن برنامه ریزی است 
علاوه بر یک میلیونی که به آنها داده می شود و در این یک میلیونی که به همه 
خانواده های یارانه بگیر داده می شــود، برای برخی از آن خانواده ها که مشخص 
می شــود یک مقداری اضافه بر آن که ۲ میلیون و ۱.5 میلیون است به آنها هم 

این پرداخت انجام می گیرد.

اهدای تسهیلات به کسب وکارهای متضرر
وی بیان کرد: مســأله بعدی مربوط می شــود به 5۲ هزار میلیارد تومان 
تســهیلاتی که می خواهند دریافت کنند. رســته هایی کــه در این ایام 
تحت فشــار بیشتری قرار گرفتند و کسب و کار آنها با مشکلاتی مواجه 
شــد که حدود ۱0 رسته  اعلام شــد و وزارتخانه های مربوطه به میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، صنعت، معدن و تجارت و تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی در این زمینه کار می کنند.تلاش ما این اســت که 
همه اقدامات در ماه اردیبهشــت انجام بگیرد و در اواخر ماه اردیبهشت 
به اینها اعلام شــود که برای دریافت این تسهیلات به بانک ها مراجعه 
کنند و امیدواریم از اواخر اردیبهشــت تا پایان خرداد این تســهیلات به 
همه اینها که مشمول این تسهیلات می شوند، پرداخت شود.روحانی ابراز 
کرد: این تســهیلات متفاوت است و قبلًا هم اعلام کردیم، شامل حال 
کسانی می شــود که کارگری را اخراج نکردند. اگر یک بنگاه کوچک و 
متوسط کارگری را اخراج کرده باشد، شامل حال آن نمی شود اما آنهایی 
که همه کارگرها را با ســختی نگه داشتند و حقوق کارگرها را پرداختند، 
یک پولی به آنها با یک محاسبه و یک مقدار برای سرمایه در گردش و 
برای جبران این کاری که کردند و همه کارگرها را نگه داشتند، پرداخت 
می شــود و این پــول طبق یک معیاری به عنوان تســهیلات پرداخت 
می شــود.امیدواریم تا ۱5 اردیبهشت همه اینها با مشخصات به واجدین 
شــرایط پرداخت شود و پرداخت اینها هم با مقرراتی که هست، در اواخر 
اردیبهشــت به مردم ان شاء الله پرداخت شود و در همه این موارد تلاش 
ما این اســت که تا ماه خرداد به همه اینها این تسهیلات پرداخت شود 
 تا تنفســی باشد برای همه کســب و کارهایی که در این مدت فعالیت

 کردند.

سود ۱۲درصدی وام یارانه بگیران حذف شد
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سخنگوی وزارت بهداشت ضمن اعلام آخرین آمار بیماری کووید-1۹ در 
کشــور، از دو رقمی شدن مرگ و میر ناشی از این بیماری در کشور برای 

اولین بار طی حدود یک ماه اخیر، خبر داد. 
دکتــر جهانپور گفــت: از دیروز تا امروز 2۶ فروردین 1۳۹۹ و بر اســاس 
معیارهای قطعی تشخیصی، 1۵۷۴ بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور 
شناســایی شــد.وی افزود: مجموع بیماران کووید1۹ در کشور به ۷۴8۷۷ 

نفر رسید.

وی بــا بیان اینکه برای اولین بار بعد از حدود یک ماه، آمار مرگ ناشــی 
از این بیماری در کشــور دو رقمی شــد، افزود: این توفیق نسبی است که 
امیدواریم استمرار یابد. در مجموع متاسفانه در طول 2۴ ساعت گذشته، ۹8 
بیمار کووید1۹ جان خود را از دست دادند و تا امروز ۴۶8۳ نفر از بیماران، 

جان باخته و دیگر در بین ما نیستند.
جهانپور ضمن ادامه روندصعــودی بهبودیافتگان این بیماری نیز گفت: تا 

کنون ۴812۹ نفر از بیماران، بهبود یافته و ترخیص شده اند.

کاهش چشم گیر مرگ 
و میر کرونا در 24 
ساعت گذشته

درخواست  ســامانه   :
طلاق از قبل عید بسته 
شد؛ اما این به معنی عدم 
ارایه مشــاوره نبوده و 
اکنون مراکز مشاوره با 
رعایت فاصله اجتماعی 
و اســتفاده از یک سوم 
پرســنل خود در حال 
مردم  به  خدمت رسانی 

هستند

 سبقت مدافعان سلامت 
در جهت ارایه خدمت

سرویس جامعه / مدیر مرکز آموزشــی پژوهشی درمانی قائم)عج( از مراکز زیر 
پوشــش دانشگاه علوم پزشکی مشــهد اظهار کرد: نقش نیروهای رسمی و داوطلب 
در بحث مبارزه با کووید 1۹ به حدی پررنگ بود که مدافعان ســلامت در جهت ارائه 

خدمت بیماران کرونایی از یکدیگر سبقت می گیرند.
به  گزارش صبح امروز، دکتر حســن خداپرست اظهار کرد: بخش عمده ای از نیروی 
انسانی بیمارســتان قائم)عج( به صورت مستقیم با بیماران کرونایی در ارتباط هستند 
و ایــن نگرانی بابــت انتقال این ویروس منحوس به آنــان و ایجاد چالش در زمینه 
کمبود کادر درمانی کرونایی ها احساس می شد، اما خوشبختانه آن قدر نقش نیروهای 
رســمی و داوطلب پررنگ بود که جهت ارائــه خدمت به این نوع بیماران از یکدیگر 
سبقت می گرفتند و تمامی نگرانی هایی که در این حوزه بود با همت جهادی مدافعان 

سلامت برطرف شد.
وی افزود: در جمع مدافعان سلامت افراد زیادی هستند که فرزند کوچک و پدر ومادر 
بیمار دارند و نگرانی بســیار بابت انتقال ویروس به آنان دارند و هستند کسانی که از 
ابتدای شــیوع ویروس کرونا هنوز به خانه شان نرفته اند و حداقل زمان دوری آنان از 

منزل یک ماه بوده است.
مدیر مرکز آموزشی پژوهشــی درمانی قائم)عج( از مراکز زیر پوشش دانشگاه علوم 
پزشکی مشــهد حضور سربازان و سرداران جبهه ســلامت در صف اول خط مقدم 
مبارزه با کرونا را ستودنی توصیف کرد و گفت: در کنار دغدغه های مدافعان سلامت 
باید از حس ایثار و ازخودگذشــتگی آنان هم بگوییم که مدت های طولانی از خانه و 
خانواده خود به دور بودند و با وجود آنکه زمان استراحتشان بود، در محل کار می ماندند 
و به بیماران کرونایی خدمت رســانی می کردند و خوشبختانه  با وجود حضور پررنگ 
و جهادی مدافعان ســلامت هیچگونه دغدغه ای در جهت پذیرش و درمان بیماران 

کرونایی وجود ندارد.
دکتر خداپرســت تصریح کرد: در جهت قطع زنجیره های انتقال نیازمند یک لبیک و 
همدلی مردمی بودیم که خوشبختانه با این همکاری در ایام نوروز ۹۹ با قرنطینه های 
خانگی محقق شــد و جلوی بســیاری از انتقال ها گرفته شــد و این همراهی مردم، 
موجب کاهش انتقال و افزایش امید در تیم درمانی مدافعان ســلامت در امر درمان 

کرونایی هاشد.
وی با ذکر این نکته که مســائل اقتصادی، اشــتغال و امرار معاش در کشــور بسیار 
مهم بوده، اما بی شــک مهمتر از مسئله سلامت جامعه نیست، تأکید کرد: اگر مردم 
همکاری و همراهی بیشتری با خادمان خود در حوزه سلامت داشته باشند می توانیم 
به ســلامت از ایــن روزهای بحرانی عبــور کنیم و از مــردم می خواهیم که ضمن 
تقســیم بندی و اولویت بندی فعالیت های کاری خــود، از ایجاد تجمعات و ترددهای 

غیرضرور در سطح شهر به شدت خودداری کنند.
مدیر مرکز آموزشــی پژوهشــی درمانی قائم)عج( با اشــاره به اینکه دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد پیشگام سایر نقاط کشور به ویژه کلان شهرها در بحث مبارزه با کرونا 
بــود، بیان کرد: اقداماتی که در مراکز درمانی تحت پوشــش این دانشــگاه از جمله 
بیمارســتان قائم)عج(صورت گرفته، به مراتب از سطح بالاتری به نسبت سایر نقاط 
کشــور بوده و اکثر مناطق درگیر با این ویروس منحوس تازه اقدام به الگوگیری از 

این روش های موفقیت آمیز در امر درمان بیماران کرونایی نموده اند.
دکتر خداپرســت با اشاره به ســطح بندی ها و گروه بندی هایی که در بحث مبارزه با 
کرونا صورت پذیرفته، خاطرنشان کرد: دانشگاه علوم پزشکی مشهد مردم را در بحث 
کرونا در ۳ ســطح تقســیم کرد و در گروه نخست  فعالیت مراکز 1۶ ساعته را شاهد 
بودیم که مردم را به جای مراجعه مســتقیم به بیمارســتان ها به سمت مراکز خدمات 
جامع ســلامت هدایت کرد و تنها مواردی را که نیازمند بســتری بودند را به مراکز 

درمانی ارجاع داد.
وی اضافــه کرد: گروه دوم نیروهای پشــتیبان بودند که حمایــت مراکز درمانی را 
برعهده داشتند و به واقع سربازان عرصه سلامت در دانشگاه علوم پزشکی مشهد در 
این حوزه خوش درخشیدند تا هیچگونه دغدغه ای در بحث تأمین ملزومات موردنیاز 

بیماران کرونایی و کادر درمانی کرونایی ها وجود نداشته باشد.
مدیر بیمارســتان قائم)عج( مشهد گفت: گروه ســوم خیران نیک اندیش بودند و به 
جرأت می توان گفت چنین حجمی از میزان مشــارکت این گروه به صورت مجزا و یا 
در قالب کمپین ها و فراخوان ها تاکنون مشــاهده نشــده بود و با حضور پررنگ خود 
بازویی قوی برای مدافعان سلامت بودند و همین همراهی های مردمی و حمایت های 
مسئولان موجب افزایش امید در بیماران کرونایی و کادر درمانی کرونایی ها در مسیر 
شکست کووید 1۹ شده اســت، گرچه معتقدیم با وضعیت فعلی امکان خروج راحت 
این ویروس از ایران و دیگر کشــورهای جهان وجود ندارد، اما در کشور ما به جهت 

مدیریت خوبی که بوده می توان شاهد مدیریت و کنترل بهتر این بیماری بود.

راه اندازی سامانه آموزشی بر خط در کاشمر
رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر گفت: ســامانه آموزش مجازی برخط )آنلاین( در 

مرکز آموزش عالی کاشمر راه  اندازی شد. 
هادی معماریان در گفت و گو با ایســنا، اظهار کرد: با توجه به تعطیلی دانشــگاه ها 
و مراکز آموزش عالی کشــور برای جلوگیری از شــیوع و گسترش ویروس کرونا و 
براســاس بخشنامه ها و تأکید مسئولان وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و همگام با 
ســایر دانشگاه های کشور برای برگزاری کلاس های مجازی برخط )آنلاین(، سامانه 
آموزش مجازی مرکز آموزش عالی کاشــمر علاوه بــر آموزش های آفلاین موجود، 
راه اندازی شــد.وی ادامه داد: همزمان با اعلام تعطیلی فیزیکی دانشگاه ها، کارگروه 
فنی برگزاری کلاس های مجازی برخط )آنلاین( با همکاری شورای آموزشی مرکز 
تشــکیل و برنامه ریزی های لازم جهت ایجاد ســامانه آموزش مجازی )ســخت و 

نرم افزاری( صورت گرفت.
معماریان در خصوص قابلیت های ســامانه آموزش مجازی این مرکز عنوان کرد: در 
ســامانه آموزش مجازی برخط در مرکز آموزش عالی کاشــمر، امکان برگزاری ۳0 
کلاس مجــازی همزمان با ظرفیت ۵00 نفر مهیا اســت، ضمن آنکه قابلیت تعامل 
بحث میان اســتاد و دانشجو، به اشــتراک گذاری فایل های آموزشی، امکان بررسی 

حضور- غیاب دانشجویان نیز وجود دارد.
رئیــس مرکز آموزش عالی کاشــمر تصریح کرد: این ســامانه قابلیت آن را دارد که 
چنانچه دانشــجویی نتواند به هر دلیلی به صورت آنلاین از کلاس ها استفاده نماید، 
فایل دروس ارائه شــده، به صورت آفلاین نیز برای اســتفاده در هــر زمانی ذخیره 
 شــود. همچنین، راهنمایی های لازم به صورت کامــل و تصویری در خصوص کار 
 با ســامانه و نرم افزار نیز برای استادان و دانشــجویان در سایت این مرکز به آدرس

 http://vu.kashmar.ac.ir قرار داده شده است.
وی افزود: با توجه به درخواست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری از وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات جهت افزایش خدمات و تسهیل استفاده کاربران، هماهنگی های 
لازم در حال انجام اســت و حجم اینترنت استفاده شده برای اتصال به سامانه برای 

دسترسی به کلاس ها و دانلود فایل های آموزشی رایگان خواهد بود.
معماریان با بیان اینکه علاوه بر ارائه آموزش های لازم در ســایت مرکز در خصوص 
کار با ســامانه، تعداد 8 نفر پشــتیبان سامانه برای رفع مشــکلات احتمالی در نظر 
گرفته شــده اســت، ابراز امیدواری کرد: جهت حفظ و افزایش کیفیت آموزش ها با 

برنامه ریزی های انجام شده، بحران کنونی را به فرصت تبدیل خواهیم کرد.

صبح امروز بررسی می کند: 

پیامک دردسر ساز وزیر بهداشت
از 21 فروردین تعداد تماس های غیر مرتبط با اورژانس اجتماعی افزایش چشمگیری داشته و مردم از اورژانس اجتماعی انتظار پاسخ به سوالات بهداشتی را دارند؛ لطفا برای سوالات 

بهداشتی به 1480 تماس بگیرید.

در روزهــای قرنطینه 
گزارشــات   کرونایی 
مردمــی حاکــی از  
افزایــش خشــونت 
و  داشــت  خانگــی 
علاوه بر آن بسیاری از 
خانواده ها در این دوران 
زیادی  چالش هــای  با 
روبرو شده و در نهایت 

به فکر طلتق افتادند.
امــا این قضیه از روزی 
که وزارت بهداشــت پیامکــی مبنی بر 
تماس بــا اورژانس اجتماعی در صورت 
خشــونت خانگی توجه رســانه ها را به 
خود جلب کرده و ما نیز به سراغ معاون 
اجتماعی بهزیستی و اورژانس اجتماعی 
رفته تا با او در این زمینه به گفت و گویی 

بپردازیم.
معــاون اجتماعی ســازمان بهزیســتی 
استان خراســان رضوی گفت : افزایش 
تماس هــای  اورژانــس اجتماعی نتیجه 
پیامک وزارت بهداشــت بــوده و مردم 
بیشتر برای مسائل مربوط به کرونا با ما 

تماس می گیرند.
دکتر حقدادی در گفتگو با خبرنگار صبح 
امروز افزود: در این شرایط که مردم در 
حال دست و پنجه نرم کردن ، با مشکل 
کرونا هســتند، بســیاری از افراد برای 
مشکلات کرونایی با اورژانس اجتماعی 
تماس می گیرند، در حالی که اورژانس 
اجتماعی، وظیفــه اش در خصوص چند 
موضوع محــدود مثل کــودک آزاری، 
همســر آزاری، خود کشی، فرار دختران 
و امثال آن است و افراد باید برای سایر 
موارد با شماره تلفن 1۴80تماس بگیرند.
نیاز به حکم قضایــی ورود به منازل در 

روزهای قرنطینه 
وی بیــان کــرد:  روال کار اورژانــس 
اجتماعی تغییری نکرده اســت ، و طبق 
قانون باید برای اقدامات خود ، دســتور 
قضایــی بگیرد، اما تفاوتی که در تماس 
هایی که با اورژانس اجتماعی گرفته می 
شــود پیش آمده ، نوع تماس هایی که 

مردم با آن می گیرند است.

وی مطرح کرد: قسمتی از سوالاتی که 
مردم می پرســند ، ســوالات بهداشتی 
اســت، که هرچند همکاران ما پاسخگو 
هســتند اما بهتر اســت که مــردم این 
ســوالات بهداشتی را از ســایر مبادی 
سوال کنند، گروهی دیگر نیز سوالاتشان 
در خصوص کمک های مالی است، که 
این موضوع نیز در حوزه کاری اورژانس 

اجتماعی نیست.
حقدادی ادامه داد:  کمک های اقتصادی 
که  از ســوی سازمان های حمایتی مثل 
کمیته امــداد، بهزیســتی، خیریه ها و 
مردم عادی صورت میگیرد جای تقدیر 
دارد و اقدام خوبی اســت اما این امر نیز 
وظیفه اورژانس اجتماعی نیســت، بلکه  
اورژانس اجتماعی بیشتر مأموریت های 
حاد ، فوری و اورژانسی دارد بنابراین در 
گیر کردن پرسنل اورژانس اجتماعی چه 
در قسمت پاسخ تلفنی و چه در قسمت 
ماموریت های تیم ســیار باید مرتبط با 
ماموریت خودشــان باشــد، تا از وظیفه 

اصلی خود باز نمانند.
پیامک دردسر ساز وزیر بهداشت

ابراز  بهزیستی  اجتماعی سازمان  معاون 
کرد:  در روزهای اخیر پیامکی از ســوی 
وزارت بهداشت منتشــر شده است که 
درآن از مردم خواسته شده که در صورت 
مشــاهده موارد کودک آزاری یا همسر 

آزاری با شماره تلفن 12۳ تماس بگیرند، 
این موضوع بسیار خوب است زیرا مردم 
را بــا با چنین مواردی آشــنا میکند، اما 
بعد از ارســال این پیامک مردم سوالات 
کرونایی وغیر اورژانسی خود را نیز از ما 
ســوال می کنند که از مردم میخواهیم 

این سوالات را از مبادی دیگر بپرسند.
وی بابیان اینکه تا 20فرورین ماه تعداد 
تماس هــا مانند قبل بوده و افزایشــی 
از 21فروردین  نداشــته اســت گفت:  
به بعــد یعنی پس از انتشــار پیامک از 
ســوی وزارت بهداشت، میزان تماس ها 
با اورژانــس اجتماعی افزایش پیدا کرده 
است و به طبع آن تعداد ماموریت ها نیز 
مقداری افزایش پیدا کرده اســت، اما به 
دلیل اینکه بیشتر تماس ها مربوط به ما 
نیست سعی میکنیم که به صورت تلفنی 
به افراد مشــاوره بدهیم و آنان را مجاب 

کنیم که به چه نحوی عمل کنند.
پسا کرونا در راه است...

حقــدادی در خصوص نحــوه مقابله با 
کرد:  اظهار  کرونایی  پســا  مشــکلات 
هرچقــدر که مدت زمان ایــن بیماری 
بیشــتر شــود، عــوارض اقتصــادی و 

اجتماعــی و بهداشــتی  آن و میــزان 
بیماری ها و مرگ و میر  نیز بیشتر شده 
و عوارض ناشــی از این مشــکلات نیز 
بیشتر می شود. بنابراین توصیه می شود 
که مردم با فاصله گذاری کامل و رعایت 
مسائل بهداشــتی، کاری کنند که این 

بیماری زودتر به اتمام برسد.
وی خاطــر نشــان کــرد: زمانــی که 
افسردگی مردم به دلیل شرایط اقتصادی 
و یا مشکلات داخل خانواده افزایش یابد 
یا مثلادبه دلیل تغییر ســبک زندگی و 
افزایش ساعات با هم بودن وتغییر میزان 
درآمدها و هزینه ها، خشــونت هایی در 
خانه شکل میگیرد، و یا مسائلی که قبلا 

مختصر بوده است ، تقویت می شود.
حقــدادی تصریح کــرد: در حال حاضر 
افراد به دلیــل ترس از تجمع و آلودگی 
برای طلاق اقــدام نمی کنند، اما زمانی 
که این مسائل برطرف شود ممکن است 
که به دادخواست قبلی خود برگردند ویا 
حتی ممکن است شــرایط آنان بدتر از 
اینکه بیشترین  بیان  با  گذشته شود.وی 
عارضه اجتماعی که  پس از کرونا پیش 
می آید ، بســتگی به میزان خســارت 

های اقتصادی دارد گفت: هر گروهی از 
اجتماع که آســیب اقتصادی بیشتری از 
کرونا ببینند، مســائل اجتماعی و روانی 
شان بیشتر خواهد شــد و ما باید سعی 
کنیم کــه با حداکثر تدبیر، مشــکلات 
اقتصادی حیــن کرونا و پســا کرونا را 
کنترل کنیم ، تا بعدا از مسائل اجتماعی 

کمتر ضرر کنیم.
باز بودن سامانه مشاوره بهزیستی

دکتر حقدادی معاون اجتماعی ســازمان 
بهزیســتی استان خراســان رضوی در 
پایان ســخنان خود با بیان اینکه سامانه 
نوبت طلاق باز نیســت ابــراز کرد: به 
دلیل اینکه نوبت هایــی که افراد برای 
اسفند و فروردین گرفته بودند با تعطیلی 
مراکز مشــاوره روبروشد، اکنون در حال 
رســیدگی بــه آن ها هســتیم و مراکز 
مشــاوره طلاق به دلیل جلــو گیری از 
تجمع با یک سوم ظرفیت کار می کنند 
و پس از اتمام پاســخگویی نوبت های 
اســفند و فروردین ، سامانه نوبت دهی 
مجددا باز می شــود اما مراکز مشــاوره 
بهزیســتی باز بوده و آماده ارایه خدمت 

رسانی به مردم هستند.

پلمپ دو قلیان سرا و 4قهوه سرا

رییس اداره ســلامت محیط و کار معاونت بهداشــت دانشــگاه علوم 
پزشکی تربت حیدریه گفت: در راســتای اقدام های پیشگیرانه و کنترل 
بیماری کرونا، دو قلیان ســرا و چهار قهوه ســرا در این شهرستان مهر 

و موم شد. 
به نقل از ایرنا، مهدی سعیدی اظهار داشت: این واحدهای صنفی بدون 
هماهنگی و کســب مجوز لازم همچنان فعال بودند که با نظر مراجع 
قضایی و با همکاری نیروهای پلیــس اطلاعات و امنیت عمومی مهر 

و موم شدند.
وی با بیان این که بازرسان بهداشت محیط، برای تعطیل کردن فعالیت 
برخی صنوف، تذکرهای لازم را ارایه می دهند افزود: برای جلوگیری از 
شیوع بیماری کرونا، بازرسی مستمر از صنوف و اماکن عمومی در قالب 

برپایی گشت های مشــترک با همکاری اتاق اصناف و نیروی انتظامی 
در دستور کار است.

رییس اداره ســلامت محیط و کار معاونت بهداشــت دانشــگاه علوم 
پزشــکی تربت حیدریه از ممنوعیت فعالیــت برخی از واحدهای صنفی 
بر اساس اطلاعیه ســتاد ملی مبارزه با کرونا در این شهرستان خبرداد 
و گفت: تمام آرایشــگاه های زنانه و مردانه، گیم نت ها، قهوه ســراها و 
قلیان سراها  در شهرســتان های تربت حیدریه، مه ولات و زاوه با هدف 

جلوگیری از شیوع بیماری کرونا تا اطلاع بعدی تعطیل هستند.
بر اساس آخرین آمار رســمی تا کنون ۷۳ هزار و ۳0۳ نفر در ایران به 
بیماری کرونا مبتلا شده اند.این بیماری تاکنون جان چهار هزار و ۵8۵ 

تن را در کشورمان گرفته است.
همچنیــن تا کنون ۴۵ هزار و ۹8۳ نفــر از مبتلایان به کرونا در ایران 

بهبود یافته اند.

شناسایی عامل دستکاری نوشابه شیشه ای در مشهد
رئیس پلیس امنیت عمومی خراسان رضوی از شناسایی عامل دستکاری 
و خوردن نوشابه شیشه ای در مشهد که انتشار کلیپ تصویری آن باعث 

تشویش اذهان عمومی شده بود، خبر داد. 
ســرهنگ امید نودهی اظهار کرد: روزجمعــه 22 فروردین ماه، در پی 
انتشــار کلیپ تصویــری در فضای مجازی ، با محتوای دســتکاری و 
خوردن نوشابه شیشه ای توسط یکی از کارگران حمل و پخش در مشهد 
که باعث تشویش اذهان عمومی شده بود، دستورات لازم برای پیگیری 

سریع پرونده صادر شد.
رئیس پلیس امنیت عمومی خراســان رضــوی وی افزود: با تحقیقات 

گسترده و اقدامات اطلاعاتی فرد مورد نظر شناسایی و به کلانتری شفا 
مشهد هدایت شد.  

این مقام انتظامی گفت: متهم که در کلیپ منتشر شده اقدام به خوردن 
نوشابه و جایگزینی محتوی یک شیشه دیگر داخل شیشه مذکور می کند 
به مراجع قضائی معرفی شد که تحقیقات در این باره برای روشن شدن 

علت و انگیزه چنین اقدامی از سوی کارگر مذکور ادامه دارد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس خراســان رضوی، وی تاکید کرد: یکی 
از ماموریت های مهم پلیس، رصد دقیق فضای مجازی اســت و در این 
رابطه با عاملان و افرادی که اقدام به تهدید ســلامت و امنیت جامعه  
و یا انتشــار تصاویر در فضای مجازی کرده و با تشویش اذهان عمومی 
موجب نگرانی شهروندان شوند برابر قانون، برخورد جدی و قاطعانه به 

عمل خواهد آمد.

حوادث

مسوول هماهنگی امور آزمایشــگاهی بیماران کرونایی دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: از 
اسفند ماه گذشــته تاکنون پنج هزار و ۷۵0 نمونه آزمایشگاهی مرتبط با بیماری کرونا از 

سراسر استان خراسان رضوی مورد آزمایش طبی قرار گرفته است. 
دکتر محمود محمودی گزارش داد: نتیجه ۳۷ درصد از کل نمونه های آزمایشــگاهی 
دریافت شــده مرتبط با بیماری کرونا در استان خراســان رضوی تاکنون مثبت بوده 
اســت.وی افزود: چهار هزار و ۵00 مــورد از این نمونه ها مربوط به دانشــگاه علوم 

پزشــکی مشهد و بقیه متعلق به بیماران ســایر دانشکده و دانشگاههای علوم پزشکی 
مستقر در خراسان رضوی است. مســوول هماهنگی امور آزمایشگاهی بیماران کرونایی 

دانشگاه علوم پزشکی مشهد  ادامه داد: بررسییها نشان می دهند که نتیجه افزون بر ۵۵ درصد 
نمونه های آزمایشــگاهی دریافتی مرتبط با کرونا منفی و حدود هشــت درصد آنها نیز فاقد جواب 
اســت. وی گفت: اقدامات آزمایشــگاهی مرتبط با تشخیص بیماری کرونا از لحظه تحویل نمونه 
تا زمان تشــخیص و اعلام جواب ۴8 ساعت زمان می برد.دکتر محمودی افزود: نتایج تشخیصی 
نیز در دو مرحله مقدماتی و نهایی با اســتفاده از دقیق ترین و به روزترین روشــهای آزمایشگاهی 

حاصل می شود.

فرمانده هنگ مرزی ســرخس از تولید ماسک های بهداشتی توســط پشتیبانی قرارگاه هنگ 
مرزی ســرخس با همکاری جمعی از همســران کارکنان مرزبانی به صورت داوطلبانه در 

جهت پیشگیری از شیوع ویروس کرونا در این هنگ خبر داد.
به گزار شصبح امروز، سرهنگ حمزه قاسمی اظهار کرد: به منظور مقابله و پیشگیری 
از شــیوع ویروس کرونا، با برنامه ریزی پشــتیبانی قرارگاه این یگان و تهیه اقلام و 
لوازم لازم، با همکاری همســران مرزبانان به صورت داوطلبانه به تولید ماسک های 

بهداشتی در این هنگ اقدام کردند.
فرمانده هنگ مرزی ســرخس افزود: با توجه به دســتورات سلسله مراتب فرماندهی در 

راستای مقابله و پیشگیری از شیوع ویروس کرونا، در طرح اولیه دستور، اقدام به تولید و دوخت 
یک هزار و 100 عدد ماســک توســط خانواده کارکنان و توزیع آن بین مرزبانان این فرماندهی 

صورت گرفت. 
وی تشریح کرد: در پویش بزرگ طوفان همدلی، همسران خیاط و داوطلب کارکنان هنگ مرزی 
ســرخس، پس از اخذ مهارت های لازم در جهت رعایت نکات بهداشــتی، روزانه با تهیه پارچه و 

لوازم مورد نیاز مشغول به تولید 2۵0 عدد ماسک هستند.

تولید ماسک توسط همسران مرزبانانانجام 5هزار و ۷50 آزمایش کرونا در خراسان
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کرونا درگذشت
آن ســالیوان، انیماتور »شیرشــاه« و »پری کوچــک دریایی« محصول 
دیزنــی، در ۹1 ســالگی بر اثر ابتلا به بیماری کووید 1۹ درگذشــت. وی 
ســومین عضو خانه بازنشستگی تلویزیون و موشــن پیکچرز است که بر 
اثر کرونا جان خود را از دســت می دهد. انجمن بازنشستگان وودلند هیلز 
متعلق به صندوق تلویزیون و موشــن پیکچرز خبر درگذشــت. ســالیوان 
بر اثر مشــکلات ناشــی از بیماری کووید 1۹ را رســما اعــلام کرد. آن 

ســالیوان اهل فارگوی داکوتا بود و در مرکز هنری کالج طراحی پاســادنا 
آموزش دید. پــس از فارغ التحصیلی در دهه ۵0 میــلادی کار خود را به 
عنــوان انیماتور در کمپانی والت دیزنی آغاز کرد. در ســال 1۹۷۳، زمانی 
که چهار فرزند داشــت، شــروع به همکاری با موسسه هانا باربرا کرد، اما 
 بعد به دیزنی بازگشــت و در خلق فیلم های شــاخص انیمیشنی مشارکت

 کرد.

پیام محمد علی کشاورز به بهانه روز تولد این هنرمند؛

این شرایط سخت، تلنگری است برای 
تمام انسان های فراموشکار!

محمدعلی کشــاورز از بازیگران ماندگار و پیشکسوت سینما و تلویزیون ایران در 
2۶ فروردیــن 1۳0۹ در اصفهان متولد شــد. این هنرمند که دارای نشــان درجه 
یک فرهنگ و هنر اســت، در سینما، تئاتر و تلویزیون بارها در نقش ها و ژانرهای 
گوناگون حضور داشــته است و از او به عنوان ســالار سینما و تلویزیون ایران یاد 
می شود. کشاورز تاکنون در حدود ۵0 فیلم سینمایی، بیش از ۳0 سریال تلویزیونی 
و چندین تئاتر و تله تئاتر ایفای نقش کرده اســت. وی در بخشــی از پیامی که به 
مناسبت سالروز تولد ۹0 سالگی خود انتشار داد گفت: سپاس بی پایان ایزد منان را 
که تا کنون فرصت زیست در نود رستاخیز زیبای طبیعت را سهم من از این روزگار 
کرده اســت. نود سال شکست و پیروزی، غم و شادی، سختی و آرامش. و اما این 
روزها، روزهای سختی است. روزهای سخت برای مردمی که سالیان درازی است 
شادی آنها شادی من و غمشــان غم من است. مردمی که نفسم به نفسشان بند 
اســت. آنچه در این روزهای سخت امید و لبخند را زنده نگه می دارد، صحنه های 
ماندگاری است از انســانیت، محبت و همدلی. صحنه هایی که در گوشه گوشه ی 
این کشــور رقم می خورد و روح انســان را به پرواز در می آورد. این همدلی، این 
همراهی، این محبت ما را از این گذرگاه سخت نیز عبور خواهد داد. فردا روزهای 
بهتری است. عزیزانم یادمان بماند که این بلای همه گیر چه به ما می آموزد؟ این 
شرایط سخت تلنگری است برای تمام انسان ها. تمام انسان های فراموشکار! برای 
مــا که عزیزترین و زیباترین لحظــه های زندگی را در کنار خود داریم و قدر نمی 
دانیم. روزهای زیبا می آید. ای کاش یادمان بماند از این پس با طبیعت مهربان تر 
باشــیم، باهم مهربان تر باشیم. قدر تک تک ثانیه های حضور عزیزان و دوستان 
مان را بدانیم. زندگی را پاس بداریم. در این واپســین دهه زندگیم برای همه هم 

وطنانم صبر، سلامتی و آرامش آرزو می کنم.
اهدا جوایز و یادگاری های کشاورز به موزه سینما

شایان ذکر است همزمان با ســالروز تولد محمدعلی کشاورز، هنرمند پیشکسوت 
کشــور جوایز و یادگاری های وی به موزه سینما اهدا شد. به گزارش ایلنا، ازجمله 
اسناد و یادگاری های اهدا شده از سوی محمدعلی کشاورز به موزه سینما می توان 
کارنامه هنری، کارت تحصیلی هنرســتان هنرپیشگی، نامه دستخط زنده یاد حمید 
ســمندریان به وی، اعلامیه درگذشت شعبان استادخانی )استخوانی( از آگهی های 
استفاده شده در ســریال هزاردستان، کارت شناســایی دوران خدمت، گواهینامه 
هنری از وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، فیش حقوقی اداره کل فعالیت های 
هنری و همچنین قرارداد آثاری همچون کمال الملک، کفش های میرزانوروز، دایی 
جان ناپلئون، صادق کرده ، ســربداران، صحرای تاتارها، جاده ابریشــم را نام برد. 
همچنین انگشتر، خودنویس، خودکار، عینک، کلاه و... نیز از دیگر وسائل شخصی 
این هنرمند است که در اختیار موزه سینما قرار گرفته است. در سال جاری تندیس 
تمام قد این هنرمند ماندگار ســینمای ایران طراحی و ساخته خواهد شد و در تالار 

معاصران موزه سینما قرار داده می شود.

اولین جلسه ستاد برگزاری دهمین جشنواره کتابخوانی 
رضوی در استان خراسان رضوی تشکیل شد؛

برگزاری جشنواره دهم با محوریت 
مشارکت مردم در فضای مجازی

به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی، اولین 
جلســه ســتاد برگزاری دهمین جشــنواره کتابخوانی رضوی در محل اداره کل 

کتابخانه های عمومی خراسان رضوی تشکیل شد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی در این جلسه با اشاره به برگزاری 
موفق جشــنواره کتابخوانی رضوی در سال های گذشته در استان خراسان رضوی 
و کســب بیشترین مشارکت مردمی در این جشنواره در کشور گفت: خوشبختانه با 
همت و تلاش و عزم جهادی مجموعه کتابخانه های عمومی استان اطلاع رسانی 
بســیار خوبی در مورد جشــنواره کتابخوانی رضوی انجام گرفته اســت و فضای 
مطلوبی برای ادامه این روند و مشــارکت عمومی در دهمین جشنواره کتابخوانی 

وجود دارد.
حجت الاســلام علی اکبر سبزیان ادامه داد: همه کارکنان اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان و مســئولان کتابخانه ها و کتابداران اســتان عضو ستاد برگزاری 
دهمین جشــنواره کتابخوانی رضوی هســتند و برای همــه اعضا حکم عضویت 
ستاد صادر می شود.وی افزود: در ســال های گذشته جشنواره کتابخوانی رضوی 
به صورت مکتوب و اینترنتی برگزار می شــدکه در ســال جاری با توجه به شیوع 
ویروس کرونا و تشویق و ترغیب مردم به ماندن در خانه برای قطع زنجیره انتقال 
این ویروس منحوس، جشــنواره دهم با محوریت مشــارکت مردم با اســتفاده از 

فضای مجازی برگزار می شود.
تجربه ای موفق از ترویج فرهنگ کتابخوانی

مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی برگزاری پویش خانواده کتابخوان 
در ایام اوج شــیوع ویروس کرونا را تجربه ای موفق از ترویج فرهنگ کتابخوانی 
با اســتفاده از فضای مجازی دانســت و ادامه داد: کتابداران استان در این پویش 
نشان دادند تعطیلی کتابخانه ها به معنای تعطیلی ارائه خدمات کتابخانه ای نیست. 
در ادامه این جلســه اعضای ستاد به ارائه نقطه نظرات و پیشنهادات خود در جهت 
برگزاری هرچه بهتر و باشــکوهتر دهمین جشــنواره کتابخوانی رضوی در استان 
خراســان رضوی پرداختند. شایان ذکر اســت این جلسه با رعایت کلیه مقررات و 

پروتکل های بهداشتی برگزار شد.

نگاهی به آنچه بر سر فیلم خروج آمد
9میلیارد تومان هزینه ساخت فیلم 

به گزارش سینماسینما، محمد ذوقی 
مدیر روابط عمومی ســازمان هنری 
رســانه ای اوج مهمان تلفنی برنامه 
پشــت صحنه رادیو تهــران بود و 
درباره اکران اینترنتی فیلم سینمایی 
خروج در گفتگو بــا مصطفی امامی 
گفت: با شرایطی که پیش آمد اواخر 
اسفند ماه بود که ســینماها با 3-2 
هفته تعطیلی مواجه شدند. بعد از آن 
به این فکر افتادیم که باید چه کنیم و 
وظیفه و رسالت سازمان اوج و هنرمند 
در ایامی که دنیا دچار کرونا است و 
می کند،  پیدا  ادامــه  ماه  چند  ظاهراً 
مشــورت های  گفتگو،  با  چیســت. 
مختلف و برخی مصداق ها و نمونه ها 
حتی در کشــورهای دیگــر، به این 
نتیجه رســیدیم که نقشه راه اکران 
اینترنتی قبل از اکران ســینماها می 
تواند روشی باشد که برکات مختلفی 
دارد. یکی از آن، این اســت که در 
آســایش  و  کرونا ســرگرمی  ایام 
را برای مــردم فراهــم می کند که 
می تواننــد راحت تر این دوران را در 

منزل سپری کنند.
ذوقــی درباره منطــق اقتصادی در 
اظهار  فیلم  اینترنتی  نمایش  تصمیم 
کرد: برای این فیلم حدود ۹ میلیارد 
تومان هزینه شــده است. اگر کرونا 
اتفاق نیفتاده بــود و این فیلم روی 
پــرده ســینما اکران می شــد، اگر 
می توانست 10 تا 12 میلیارد فروش 
کند، فروش خوبی داشت. از مبلغ 12 
میلیارد درآمد حاصل از فروش، نصف 
آن به ســینمادار و حدود 10 درصد 
در  به پخش کننده می رســد.  آن  از 
نهایت حدود یک سوم به تولید کننده 
خواهد رســید. در واقع اگر یک فیلم 
12 میلیارد تومان فروش کند، مبلغی 
حدود 4 میلیارد تومان به تولیدکننده 

می رسد.
وی ادامــه داد: طبیعتاً وقتی ما دچار 
این  بیماری کرونا شده ایم،  شــیوع 
رقــم کمتر می شــود. وقتی ما 4-3 
ماه ســال را نداریــم، فیلم ها ایام 
اکرانشان فشــرده تر می شود. یعنی 
در شرایط بدون کرونا اگر ما 7 هفته 

سینما  پرده  روی  می توانســتیم 
باشیم، در شرایط کرونایی 

5یا6 هفته روی پرده سینما هستیم. 
از طــرف دیگر در شــرایط اکران 
اینترنتی درصد یک ســوم برعکس 
است و حداقل 70 درصد فروش در 
یعنی  می رسد.  فیلمساز  به  ها   VOD
اگر 500 هزار نفر این فیلم را از این 
طریق و با هزینــه 12 هزار تومانی 
ببیننــد، بیش از 4 میلیــارد تومان 
نصیب ما می شود. به نظر ما این عدد 
قابل وصول اســت و فیلم قرار است 
دو ماه روی پلتفرم های VOD باشد. 
ما همه اتفاقات احتمالی را پیش بینی 
کردیــم و به یک منطــق اقتصادی 

رسیدیم.
مسیر اکران اینترنتی می تواند هندسه 
توزیع سینما را به نفع مردم و فیلمساز 

تغییر دهد
اوج  ســازمان  عمومی  روابط  مدیر 
اجتماعی  مسئولیت  یک  کرد:  مطرح 
در این ایام کرونایی احساس کردیم، 
خواســتیم آن را انجام دهیم و یک 
اتفاق جدید را در کشور خلق کردیم 
که در دنیا رایج اســت. مسیر اکران 
اینترنتی هندســه توزیع سینمای ما 
را می تواند به نفع مردم و فیلمســاز 
تغییر دهد و ســینمادار هم می تواند 
از این ماجرا ســود کنــد. فرهنگ 
احترام و رعایــت قانون و اخلاق و 
خرید بلیط برای تماشای قانونی یک 
فیلم در کشور ما در حال رشد است. 
نمی گویم مشــکلی نداریم. اگر این 
فرهنگ در حال رشد نبود VODها در 
این چند سال اخیر این قدر و توسعه 
پیدا نمی کردند. شــما با یک معضل 

در  اما  مواجهید.  مشــکل  و 
جمعیتی  با  دیگر  طرف 

از مخاطب روبه رو 
که  هســتید 

ند  ضر حا
ر  فتا ر

قانونی و اخلاقی داشــته باشند. در 
حال حاضر روی دو پلتفرم VOD  این 
کار را انجــام می دهیم که این آمار و 
ارقام به تحلیل ما کمک می کند. این 
اتفاق برای اولین بار می افتد. طبیعی 
اســت که وقتی شما کاری را شروع 
می کنید، تازه بعضی از خلاها خودش 
را نشــان می دهد و ممکن اســت 

چالش هایی در کار باشد.
وی افزود: به هر حال در 2-3 ســال 
آینده این اتفاق )اکران اینترنتی( در 
کشــور ما می افتاد. به نظر می رسید 
که می توانیم بــه موفقیت اقتصادی 
برســیم. می دانســتیم که مســئله 
دانلــود هم اتفــاق می افتــد اما به 
این معنی نیســت کــه در مقابل آن 
رایزنی هایی  طبیعتاً  نمی کنیم.  کاری 
کرده ایم و این کار غیرقانونی حساب 
اتفاق نتیجه نگیرد  می شود. اگر این 
مردم ضــرر می کنند. بــه این نکته 
توجه کنند که این روند، اتفاقی است 
که از نظر اقتصادی و فرهنگی به نفع 
ما است. الان با مبلغ 12 هزار تومان 
این فیلم را می توان در منزل دید اما 
بیشتری  مبلغ  نمایش ســینماها  در 

است.
ریسک آقای کارگردان

ذوقی در بخش دیگری از این گفتگوی 
انحصاری  پخــش  درباره  رادیویی 
این فیلــم در دو VOD عنوان کرد: 
پخش انحصاری نبود. ما قبل از تمام 
اتفاقات کرونا، پخــش دیجیتالمان 
را قرارداد بســته بودیم. بســیاری 
فیلم هــای  از 
یی  ســینما
در  کــه 

می کنند  شرکت  فجر  فیلم  جشنواره 
یا در همان ایام جشنواره و یا خیلی 
ســریع بعد از آن، قــرارداد پخش 
دیجیتالشــان  پخش  و  ســینمایی 
ما  برای  این قرارداد  منعقد می شود. 
قبل از ایام کرونا منعقد شده بود. ما 
بدهیم  انجام  می خواستیم  کاری  هر 
به لحــاظ قانونی و اخلاقی از طریق 
فیلیمو باید انجام می شد. این مسئله 
با این که اتفاق جدیدی اســت اما 
تعریف  دیجیتــال  پخش  ردیف  در 

می شود.
وی ادامه داد: طبیعی است که وقتی 
شــما می خواهید با VOD ها مذاکره 
منطقی  باید یک  این گفتگــو  کنید، 
داشته باشد. یعنی هر کدام مخاطب 
خــاص خودش را دارد و پیشــنهاد 
اقتصادی خــودش را مطرح می کند. 
اگر به شــما پیشنهاد یک رقم کم با 
بدهند، می پذیرید؟  یک مخاطب کم 
این که VOD های  ما درباره  مشکل 
دیگر نتوانستند تعامل کنند این بود. 
ما از فرایندی که یک سال تجربه اش 
کردیم، صحبت نمی کنیم. این مسیر 
تازه شــروع شده اســت. نکته اول 
از  این اســت که قراردادمان پیش 
این منعقد شــده بود و دوم اینکه در 
مذاکرات و تفاهمــات به جمع بندی 

طرفینی نرسیدیم.
اوج  ســازمان  عمومی  روابط  مدیر 
خاطرنشان کرد: این اتفاق شجاعانه  
و ریســکی است که آقای حاتمی کیا 
کرده است. ابراهیم حاتمی کیا یکی از 
سه کارگردان برجسته پس از انقلاب 
اســت که بدنه اجتماعی جدی دارد. 
کارگردان های به این شکل در دنیا و 
در ایران مخاطب حداقلی خودشان را 
دارند. خیلی راحت می توان محاسبه 
که  هست  وفاداری  مخاطب  که  کرد 
به سینما می آید. اگر فیلم روی پرده 
سینما می آمد فروش به نسبت خوبی 
داشــت. نمی گویم عالی اما فروش 
بدی نداشــت. توصیه ما این است 
که مردم حتماً به صورت قانونی این 
فیلم را از دو پلتفرم VOD ببینند چون 

ادامه این مسیر به نفع مردم است.
و قاچاق فیلم، پس از اولین اکران 

آنلاین 
فیلم  قاچاق  انتشار نســخه  از  پس 
از  فاصله چند ســاعت  بــه  خروج 

اولین نوبت اکران اینترنتی در فضای 
مجازی، بــا بازخوردهای مختلفی در 
شدیم  مواجه  اجتماعی  شــبکه های 
که البتــه چیزی از قبــح ماجرا کم 
نمی کرد. به طور یقین ســرقت تنها 
چه  نمی شود،  اطلاق  اموال  دزدی  به 
بســا که ماحصل تلاش یک تیم را 
به رایگان دیــدن و حتی از پرداخت 
همان هزینه ناچیز سرباز زدن، دینی 
بر دوش افراد می گذارد و ارزش قائل 
نشدن برای اندیشه دیگران، به دور 
از رعایت حقوق انسانی افراد است. 
که البته متاســفانه باز هم به مساله 

فرهنگ سازی و ناآگاهی می رسیم. 
با سارقان برخورد جدی شود

ایران  ســینمای  کارگردانان  کانون 
را  »خروج«  ســینمایی  فیلم  قاچاق 
محکوم کرد. به گزارش سینماسینما، 
متن نامه کانون کارگردانان سینمای 
زیر اســت:جناب  به شــرح  ایران 
ریاست  انتظامی،  حسین  دکتر  آقای 
متاسفیم  سینمایی،  سازمان  محترم 
بار  کــه قاچاقچیان فرهنگــی این 
فیلم »خروج« ســاخته آقای ابراهیم 
حاتمی کیا را در نخســتین ساعات 
عرضه اینترنتی هدف تاراج خود قرار 
سینمای  کارگردانان  کانون  داده اند. 
ایران ضمن محکــوم کردن قاچاق 
این فیلم خواســتار برخورد جدی با 
ســارقان، تکثیرکنندگان و همچنین 

فروشندگان غیر قانونی آن است.
متاســفانه هنــوز »کپــی رایت« و 
حــق مالکیت آثــار فرهنگی هنری 
تصویری  محصــولات  بخصوص  و 
توســط نهادهای اجرایی و نظارتی 
چندان و به طور جدی به رســمیت 
شــناخته نشده و با ســارقان آثار و 
آثــار برخورد  امــوال صاحبان این 

ضروری و سخت قانونی نمی شود.
اینگونه باشد  تا زمانی که شــرایط 
و »ســتاد صیانــت از محصــولات 
فرهنگی« از حالت »فرمایشــی« به 
همین  وضعیت  درنیایــد،  »اجرایی« 
و  مادی  و ســرمایه های  بود  خواهد 
به  سینما  اندرکاران  دســت  معنوی 
سادگی و به ســرعت غارت خواهد 
شــد. از حضرتعالی خواســتاریم از 
تمامی نهادهــای نظارتی و اجرایی 
بخواهید با دزدان آثار سینماگران هر 

چه زودتر برخورد شود.

خبر

خراسـان  اسـامی  ارشـاد  و  فرهنـگ  کل  مدیـر   
رضـوی از اجـرای ۵۰ برنامـه فرهنگـی، هنـری و 
قرآنـی در فضـای مجازی خبر داد و گفـت: از ابتدای 
فرهنگـی  فعالیت هـای  تعطیلـی  و  کرونـا  شـیوع 
هنـری، ایـن اقدامـات در فضـای مجـازی آغـاز و 

دارد. ادامـه  همچنـان 
خصـوص  در  مرواریـد،  جعفـر  ایسـنا  گـزارش  بـه 
خراسـان  ارشـاد  کل  اداره  برنامه هـای  برگـزاری 
رضـوی در ایـام شـیوع کرونـا، اظهار کـرد: اصحاب 
فرهنـگ و هنـر همـواره ثابـت کرده انـد کـه در هـر 
شـرایطی در کنـار مـردم خواهنـد مانـد و اکنـون نیز 
اصحـاب  همراهـی  و  همـکاری  بـا  کل  اداره  ایـن 
و  مـردم  روحیـه  حفـظ  بـرای  هنـر  و  فرهنـگ 
جلوگیـری از ایجـاد عوارض روحی ناشـی از قرنطینه 
متنوعـی در فضـای مجـازی  برنامه هـای  خانگـی، 

می کنـد. برگـزار 

درخانه بمانیم،کتاب بخوانیم
مدیر کل فرهنگ و ارشـاد اسـامی خراسـان رضوی 
بیـان کـرد: ۲۸ عنـوان برنامـه در حـوزه فرهنگی در 
فضـای مجـازی برگزار شـده اسـت که شـامل موارد 
پویـش کتـاب بخوانیـم و اهـداء کتـاب بـه همـت 
شـب  جلسـات  کل،  اداره  ایـن  فرهنگـی  معاونـت 
شـعر مجـازی بـه همـت انجمن هـای ادبی اسـتان، 
کتاب خوانـی مجـازی بـه همـت نهـاد کتابخانه های 
عمومـی و انتشـارات به  نشـر، چالش کتاب، مسـابقه 
سـاخت کلیـپ در خانـه بمانیـم، سـاخت کلیپ هایی 
بـا موضوع هـای مرتبـط، سـاخت پوسـتر و کلیـپ 
از  حمایـت  پویـش  کرونـا،  موضوعـی  عناویـن  بـا 
مهمـان  و  کتـاب  خوانـش  کرونـا،  آسـیب دیدگان 
مجـازی، فراخـوان خدمـت افتخـاری، پویـش »در 
خانـه بمانیم کتـاب بخوانیـم«، مسـابقه کتاب خوانی 
و شـعرخوانی، »نشسـت مجـازی علمـی فرهنگـی 
شکسـت  را  کرونـا  »مسـابقه  تـوس«،  کتـاب  و 

کلیپ هـای  کتاب خوانـی«،  »مسـابقه  می دهیـم«، 
شـعرخوانی و مسـابقه کروتاب و هایکو کتاب اسـت.
در  کل  اداره  ایـن  قرآنـی  برنامه هـای  افـزود:  وی 
تـاوت  معارفـی  مسـابقه  شـامل  مجـازی  فضـای 
بـر خـط قاریـان بین المللـی، آموزش هـای مجـازی 
قرآنـی، تولیـد کلیپ پویـش مفاخر قرآنـی با موضوع 
در خانـه بمانیـم، تاوت هـای مجلسـی در فضـای 
مجـازی و تولیـد پیام های قرآنی توسـط گـروه قرآن 

و عتـرت ایـن اداره کل اسـت.
ادامه فعالیت تمامی حوزه های فرهنگیی هنری

جعفـر مرواریـد ادامـه داد: هنرمنـدان نیـز بـا اجرای 
برنامه هـای هنـری در فضـای مجـازی در کنار مردم 
ماندنـد. اجراهـای موسـیقی سـنتی توسـط انجمـن 
موسـیقی خراسـان، مسـابقات نقاشـی آنایـن برای 
کـودکان، مسـابقه استعدادشناسـی موسـیقی آناین، 
سـاخت ۱۰۰ کلیـپ، نماهنـگ و تیـزر تصویـری و 
خانـه  در  »پویـش  عنـوان  بـا  هنرمنـدان  صوتـی 

فضـای  در  کمـدی  اسـتندآپ  مسـابقه  بمانیـم«، 
مجـازی، اجـرای موسـیقی جشـن نـوروز در فضـای 
نمایشـگاه  هنـر،  مجـازی  آموزش هـای  مجـازی، 
مجـازی عکـس، مصاحبـه پرسـش و پاسـخ کرونـا 
را شکسـت می دهیـم، »بـا هـم بنویسـیم«: آموزش 
انجمـن  توسـط  اعیـاد  محتـوای  بـا  آثـار  تولیـد  و 
خوشنویسـان، اجـرای موسـیقی بـرای کادر درمانـی 
بیمارسـتان ها در برخـی از شهرسـتان ها و برگـزاری 
جلسـات مشـورتی تولیـد فیلـم در فضـای مجـازی، 
در  شـده  انجـام  هنـری  فعالیت هـای  عمده تریـن 

فضـای مجـازی اسـت.
تمامـی  در  فعالیت هـا  ایـن  کـرد:  اظهـار  وی 
زمـان  تـا  قرآنـی  و  هنـری  فرهنگـی  حوزه هـای 
تعطیلـی فعالیت هـای فرهنگـی هنری ادامـه خواهد 
داشـت و امیدواریـم هـر چـه زودتر بـا از بیـن رفتن 
ایـن بیماری شـاهد رونـق فضاهـای فرهنگی هنری 

باشـیم.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی خبر داد؛

برگزاری ۵۰ عنوان برنامه فرهنگی، هنری و قرآنی در فضای مجازی
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وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: »همان گونه که رئیس شورای 
جهانی سفر و گردشگری به رهبران جهان درخصوص به خطر افتادن ۵0میلیون شغل 
در پی شیوع کرونا هشدار داده و بر لزوم چاره اندیشی فوری تأکید کرده است، پیگیر 
تخصیص ۳8هزارمیلیارد ریال برای جبران خسارت زیرساخت های گردشگری ایران 
هستیم.«به گزارش صبح امروز به نقل میراث آریا علی اصغر مونسان گفت: »صنعت 
گردشگری با بخش های مختلف اقتصاد به طور مستقیم و غیرمستقیم در تعامل قرار 
دارد و با داشتن اثرات عمیق و متقابل اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی از بخش های 

مهم و حیاتی هر کشــور محسوب می شود. شــیوع ویروس کرونا در ایران و جهان 
موجب شد تا این صنعت بیشترین آسیب را نسبت به سایر صنایع ببیند.«وزیر میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی تصریح کرد: »سازمان جهانی گردشگری نیز 
چندی پیش با انتشار گزارشی پیش بینی کرد این صنعت براثر بحران شیوع ویروس 
کرونا می تواند با کاهش 20 تا ۳0 درصدی سفر در سال 2020 و بازگشت آمار سفر به 
هفت سال پیش، مواجه شود. این سازمان زیان ویروس کرونا را به صنعت گردشگری 

فعلًا 2۹0 تا ۴۴0 میلیارد دلار برآورد کرده است.«

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی:

پیگیری تخصیص 
38هزارمیلیارد ریال برای 
جبران خسارت زیرساخت های 
گردشگری ایران هستیم

معاون سرمایه گذاری و امور مجلس مطرح کرد:

پیشنهاد تنفس یک ساله برای تسهیلات 
حوزه گردشگری و صنایع دستی

امور مجلس  و  معاون سرمایه گذاری 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دستی گفت: »هرچند دولت 
چند بســته حمایتی شــامل تعویق 
ســه ماهه پرداخت اقساط تسهیلات، 
مالیــات، بیمــه تأمیــن اجتماعــی 
کارفرمایان و حامل های انرژی برای 
گردشگری  تأسیسات  و  صنایع دستی 
اختصاص داد و کارکرد خوبی نیز داشت اما در نامه ای که به دکتر اسحاق جهانگیری 
نوشــتیم، تقاضا کردیم تا در خصوص استمهال وام های دریافتی در حوزه گردشگری 

و صنایع دستی یک تنفس یک ساله اعلام کند.«
به گزارش  صبح امروز به نقل از میراث آریا، جلســه کارگروه روســتایی و عشایری 
ســتاد مدیریت کرونا به ریاست محمد امید معاون توسعه روستایی و مناطق محروم 
ریاست جمهوری صبح امروز 2۵ فروردین ۹۹ در سالن فجر وزارت میراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی برگزار شد.
امید در این جلســه گفت: »جلسه امروز پیرو جلسه هفته گذشته که با حضور معاون 
اول رئیس جمهــوری درباره تبعات اقتصادی ویروس کرونا بر روی کســب وکارهای 
مختلف بحث و تبادل نظر شد، با حضور 1۳ دستگاه مختلف مرتبط با روستاها برگزار 

شد.«
او افزود: »با توجه به شرایط کنونی روستاها و وضع عشایر کشور باید تبعات اجتماعی 
و اقتصادی شــیوع ویروس کرونا بررسی و در این زمینه تصمیم گیری و درباره ابعاد 
اقتصادی برنامه ریزی شــود، به این منظور جلسه کارگروه روستایی و عشایری ستاد 
مدیریت کرونا برگزار شد تا دستگاه های مختلف گزارش هایی درباره اقداماتی که در 
زمان شــیوع ویروس کرونا انجام دادند، ارائه کنند و پیشنهادهای خود را برای جبران 

خسارت کسب وکارها در روستاها ارائه دهند.«
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری تصریح کرد: »پیشنهادهای 
سازنده و خوبی توســط معاون سرمایه گذاری و امور مجلس وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی مطرح شد و در دستور کار دولت و ستاد مرکزی مدیریت 

کرونا قرارگرفته است ما هم این پیشنهادها را پیگیری می کنیم.«
ساســان تاجگردون معاون ســرمایه گذاری و امور مجلــس وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی نیز در ادامه اظهار کرد: »بخش اقتصاد و معیشت نکته 
بسیار مهمی است، بدون شک مدیریت ارشد و ملی باید به این موضوع توجه کنند و 

منطبق بر نیازها تصمیم گیری کنند.«
او افزود: »همان طور که می دانید بخش عمده ای از حوزه های روســتایی و عشایری 
در حوزه وزارتخانه قرار دارد و افراد متفاوتی در بخش اقتصادی آن فعال هســتند، به 
دلیل شــرایط خاصی که عموماً به دلیل فاصله گــذاری اجتماعی اتفاق افتاده موجب 
شده تا به تبع آن زنجیره تولید در این بخش به ویژه تولیدات صنایع دستی آسیب ببیند 
و فروش بازار هم در این شرایط با بحران روبرو شود، درنتیجه شاهد کاهش تقاضای 

مصرف بودیم که در جامعه برای تمام صنوف اقتصادی اتفاق افتاده است.«
تاجگردون تصریح کرد: »ســه ســال پیش دولت با رویکردی که درزمینهٔ حمایت از 
بخش های اشتغال روستایی و عشایر داشــت توانست با کارکرد مناسب خود بخش 
عمــده ای از جمعیت این جامعه اثرگذار اقتصادی را خوب مدیریت کند. تســهیلاتی 
با نرخ بهره کم به متقاضیان اختصاص داد حالا که به شــرایط تولید رسیده است با 
شیوع ویروس کرونا بخشی از تولیدات آن ها قابل فروش نیست و بیشتر دچار بحران 

اقتصادی شدند.«
او اظهــار کرد: »تقاضای این وزارتخانه را در خصوص ایجاد تنفس یک ســاله برای 
اســتمهال وام گیرندگان در بخش های مختلف چه در حوزه اشتغال روستایی و چه در 

سایر بخش ها به شکل مکتوب ارائه کردم. همچنین تقاضای بلاعوض کردیم.«
معاون سرمایه گذاری و امور مجلس وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
افزود: »سهم درآمد خانوار روستایی یک دوم درآمد شهری بوده و به تبع آن متأسفانه 
ســهم نرخ تورم نیز بالاتر از نرخ تورم شــهری است، این موضوع بدین معناست که 
اقتصاد و معیشت در روستا به دلایل متعدد دچار بحران بوده و با شیوع کرونا نیز این 

مشکلات مضاعف شده است.«

پر آب شدن ذخایر 6 سد خراسان رضوی
مدیر روابط عمومی آب منطقه ای خراســان رضوی گفت: ۶ ســد در مناطق مختلف 

استان خراسان رضوی به دنبال بارش های رخ داده سرریز شده است.
به گزارش صبح امروز، کاظم جم مدیر روابط عمومی آب منطقه ای خراسان رضوی 
گفت:  این ســد ها شــامل زاوین در کلات، دولت آباد در چناران، ســده در خواف، 

کمایستان و یام در سبزوار و سد فریمان هستند.
 او افزود: در حال حاضر ۵۵ درصد از ذخایر سد های استان خراسان رضوی آب دارند 

که این میزان در مدت مشابه پارسال ۳8 درصد بوده است.
مدیر روابط عمومی آب منطقه ای خراســان رضوی ادامه داد: حجم کنونی آب ذخیره 
شده در پشت سد های  خراسان رضوی را بیش از 8۶۹ میلیون متر مکعب عنوان کرد 

که نسبت به مدت مشابه پارسال 1۷ درصد افزایش یافته است.
جم بیان کرد: مجموع حجم ذخیره آب سد های بزرگ و در حال بهره برداری خراسان 
رضــوی را یک میلیارد و ۵12 میلیون متــر مکعب اعلام کرد و گفت: یک میلیارد و 
2۵0 میلیون متر مکعب از این حجم مربوط به ســد دوســتی مشترک بین ایران و 
جمهوری ترکمنستان است.او میانگین بارش های رخ داده در خراسان رضوی در سال 
آبی جاری تاکنون بر مبنای اطلاعات ایســتگاه های باران سنجی وزارت نیرو را 2۳0 
میلیمتر عنوان کرد و افزود: این میزان نســبت به دوره آماری بلند مدت ۵۹ درصد و 

نسبت به پارسال ۶ درصد افزایش دارد.

پیش بینی بارش پراکنده رگبار باران 
همراه رعد و برق در استان

اداره کل هواشناســی خراســان رضوی برای اغلب نقاط اســتان از جمله شهرستان 
مشهد بارش پراکنده رگبار باران همراه با رعد و برق را پیش بینی کرده است.

بــه گزارش صبح امروز، براســاس اطلاعات اداره پیش بینی اداره کل هواشناســی 
خراســان رضوی با توجه به نقشــه ها و مدل های هواشناسی امروز و امشب، شاهد 
کاهش دما و ادامه بارش ها همچنین تشــکیل مه و کاهش دید در ســطح اســتان 

خواهیم بود.
ضمن اینکه با اســتقرار جوی نســبتا پایدار در اکثر نقاط، احتمال رگبارهایی پراکنده 
خصوصا در مناطق شــمالی اســتان وجود دارد. مجددا از بعدازظهر روز جمعه سامانه 
بارشی دیگری استان را تحت تأثیر قرار خواهد داد. ضمن اینکه از ظهر امروز و طی 

روزهای پنج شنبه و جمعه دمای هوا در سطح استان افزایش می یابد.

چمدان خالی گردشگری
گردشگری خراسان رضوی  متحمل بیشترین خسارت از کرونا

میرزا محمدعلی کاتــب /  بخش زیادی از 
اشــتغال و اقتصاد اســتان و به ویژه مشهد 
وابسته به بخش گردشگری و زیارت است، 
این همان مسیری است که در اسناد توسعه 
بالادســتی نیز پیش بینی شــده است اگر 
چه تاکنون این اقتصاد یک مزیت نســبی 
محسوب می شد اما اکنون وابستگی اقتصاد 
و اشــتغال به گردشــگری به چالشی مهم 
برای استان تبدیل شــده است به گونه ای 
که به گفته کارشناســان خراســان رضوی 
بیشــترین خسارت را دیده است. البته هنوز 
آماری از میزان خســارت و ضــرر و زیان 

گردشگری اعلام نشده است.
خراسان رضوی؛ متحمل بیشترین صدمه 

در حوزه گردشگری
به گزارش صبح امروز رئیس انجمن علمی 
طبیعت گردی ایــران در این باره می گوید: 
به جهت اینکه اقتصاد گردشگری و اقتصاد 
مبتنــی بر زیارت رکن اصلــی فعالیت های 
اقتصادی خراسان رضوی محسوب می شود، 
از این رو می توان گفت که با شیوع ویروس 
کرونا خراسان رضوی بیشترین صدمه را در 
بخش گردشــگری نسبت به سایر استان ها 

متحمل خواهد شد.
فریــد جواهــرزاده ادامــه می دهــد: این 
شــرایط بحرانی ایجاد شــده در جامعه نه 
تنها به گردشگری اســتان، بلکه به تمامی 
استان های کشور و حتی عرصه بین المللی 
خســارت هایی را وارد آورده اســت که این 
احتمال هم وجود دارد و  پیش بینی می شود 
ادامه این روند بســیاری از مشــاغل را به 
مخاطره اندازد و موجب ورشکســته شدن 

بسیاری از بنگاه ها شود.
وی با بیان اینکه بحران ایجاد شده، بحران 
فزاینده ای اســت و تنها مختص خراســان 
رضوی نیســت؛ بلکــه این خطــر تمامی 
مشاغل گردشگری و حتی سایر بخش های 
اقتصادی را در سراسر کشور تهدید می کند، 
تصریــح می کند: به جهــت اینکه اقتصاد 
گردشگری و اقتصاد مبتنی بر زیارت، رکن 
اصلی فعالیت های اقتصادی خراسان رضوی 
محســوب می شود، از این رو می توان گفت 
که خراســان رضوی بیشترین صدمه را در 
بخش گردشــگری نسبت به سایر استان ها 

متحمل خواهد شد.
جواهــرزاده با بیان اینکــه بحران فعلی در 
سطح جوامع جهانی بی سابقه بوده و تبعات 
آن را با جنگ جهانی دوم مقایسه می کنند، 
تأکیــد می کند: امروزه شــرایط خاصی به 
وجود آمده و از این رو تفسیرهای متفاوتی 
نیــز وجود دارد که بایســتی با بررســی و 
برنامه ریزی متناســب به اســتقبال دوران 

پساکرونا رفت.
ایران  انجمن علمــی طبیعت گردی  رئیس 
می گوید: با این شــرایط بحرانی، همواره 
نهادهای گردشــگری ما و به ویژه آن دسته 
از نهادهایی که بیشــتر خصوصی هستند، 

متأثر از این اتفاق می شوند و امکان از بین 
رفتن بسیاری از آن ها به دلیل عدم مقاومت 

و تاب آوری زیاد است.
جواهرزاده می افزاید: در این شرایط چشم ها 
به دولت ها دوخته می شود؛ بنابراین از دولت 
انتظار می رود که در این راســتا کمک کند، 
به گونــه ای که با ارائه بســته های حمایتی 
شامل تســهیلات بانکی، پایین آوردن و یا 
حذف جریمه های بانکی، بخشــودگی های 
مالیاتی و بیمه امکان ادامه حیات بنگاه های 

مذکور را فراهم سازد.
تا زمان عادی شدن شرایط برآورد 

صحیحی از خسارت ها نمی توان اعلام 
کرد

وی ادامه می دهد: آنچه که در حال حاضر 
در کشور اعلام می شــود، برآورد دقیقی از 
خسارت ها نیســت و دقیقاً نمی توان برآورد 
صحیحی از میزان خســارت ها تخمین زد؛ 
چــرا که زمان پایان بحــران و روند عادی 

شدن شرایط را نیز نمی دانیم.
ایران  انجمن علمــی طبیعت گردی  رئیس 
تصریح می کنــد: بنابراین باید صبر کرد تا 
برآورد دقیقی از این خسارت ها اعلام شود تا 
بتوانیم در این خصوص نظر دهیم. متأسفانه 
غالــب برآوردهــای ما نشــان از صدمات 
فزاینده ای اســت که بخشــی از آن آشکار 
و بخش دیگری با گذشــت زمان مشخص 

خواهد شد.
جواهــرزاده یادآور می شــود: من به تمامی 
دســت اندرکاران حوزه گردشــگری کشور 
توصیــه می کنم که در شــرایط فعلی با در 
نظرداشتن خسارت های به وجود آمده ضمن 
تأکید بر حفظ نیروی انسانی با برنامه ریزی 
و تأمیــن نیازهای نرم افــزاری خود اعم از 
آمــوزش، تحقیق و برنامه ریزی ســعی در 

ایجاد قابلیت فزاینــده برای ورود به دوران 
پساکرونا داشته باشند.

وی اضافــه می کند: همچنیــن این افراد 
می توانند از دوران رکود فعلی جهت افزایش 
آمادگــی گروه هــای اجرایی خــود نیز در 
قالب توان افزایــی حوزه های عملیاتی نظیر 
عملیات تــور، آموزش های تخصصی نظیر 
زبان آمــوزی، تحقیــق در بازارهای مقصد 
و همچنین بــالا بردن امکانات سیســتم 

نت ورک و بازاریابی دیجیتال بهره بگیرند.
بسته های حمایتی تاسیسات گردشگری 

و اماکن اقامتی منوط به شرایط آینده 
است

معــاون هماهنگی و مدیریــت امور زائران 
استانداری خراسان رضوی در این باره می 
تاسیسات  برای  بســته های حمایتی  گوید: 
گردشگری و اماکن اقامتی منوط به شرایط 
آینده اســت، در حال حاضــر اولویت اول 
شکست کروناست و پس از شکست کرونا 
با توجه به شرایط خراسان رضوی به تهران 

پیشنهاد خواهد شد.
محمدصــادق براتی معــاون هماهنگی و 
مدیریت امور زائران اســتانداری خراســان 
رضوی، در جلســه کمیته گردشــگری و 
زیارتی ســتاد پیشگیری و مبارزه با ویروس 
کرونای خراسان رضوی که با حضور مدیران 
تشــکل های اماکن اقامتی و گردشــگری 
برگزار شــد، مــی گوید: مــا از متولیان در 
بخش دولتــی و بخش خصوصــی حوزه 
پیشگیری  دستورالعمل های  که  گردشگری 
و مبارزه با شــیوع ویروس کرونا را به نحو 
مطلوب انجــام دادند، قدردانــی می کنیم. 
تاسیســات گردشــگری اســتان همکاری 
شایســته ای را با ستاد پیشــگیری و مبارزه 
 با ویروس کرونا داشــته اند کــه موثر بوده 

است.
وی با اشــاره به مصوبه ستاد پیشگیری از 
کرونا اظهار می کند: پس از شکست کرونا 
ضمن آمادگی لازم تاسیســات گردشگری، 
باید شاهد ادامه فعالیت واحدهای اقامتی و 
تاسیسات گردشگری برای میزبانی زائران و 

گردشگران باشیم.
اولویت اول شکست کروناست

معــاون هماهنگی و مدیریــت امور زائران 
اســتانداری خراســان رضــوی ادامه می 
دهد: بســته های حمایتی برای تاسیســات 
گردشگری و اماکن اقامتی منوط به شرایط 
آینده اســت، در حال حاضــر اولویت اول 
شکست کروناست و پس از شکست کرونا 
با توجه به شرایط خراسان رضوی به تهران 

پیشنهاد خواهد شد.
براتــی تصریح مــی کنــد: در صورتی که 
بتوانیم از منابع استانی کمک خواهیم کرد، 
همچنین نیازهای اســتان را به ســتاد ملی 
پیشــگیری و مبارزه با کرونا اعلام کرده و 
درخواست کمک خواهد شد تا ستاد ملی به 

استان کمک کند.
برنامه ریزی برای پسا کرونا 

معــاون هماهنگی و مدیریــت امور زائران 
اســتانداری خراســان رضوی با اشــاره به 
ضرورت برنامه ریزی در حوزه گردشگری با 
توجه به شرایط اظهار کرد: برنامه عملیاتی 
برای ادامه همین وضعیت و برنامه عملیاتی 
دیگر برای بعد از کرونا ارائه شــود تا جذب 
گردشــگر و توریســت، فعالیت نداشــتن 
تاسیسات گردشگری و اماکن اقامتی جبران 

شود.
موج سفر به سوی مشهد بعد از کرونا

ابوالفضل مکرمی فــر، مدیرکل  ادامــه  در 
میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 

خراسان رضوی با بیان این که برنامه هایی را 
برای شرایط متفاوت تنظیم کرده ایم، اظهار 
کرد: با عبور از این بحران آمادگی کامل را 
داریم که به سرعت به شرایط قبل برگردیم 
و خدمات رســانی به زائران و مســافران را 

انجام دهیم.
وی یادآور می شود: به نظر با توجه به این 
که طی این مدت مــردم در خانه بوده اند و 
نیاز به احیــاء مجدد روحی دارند، مهمترین 
مقصد ســفر آنها حرم مطهر رضوی خواهد 
بود و ما شــاهد موجی از حضور مشــتاقان 
بارگاه ملکوتی حضرت رضا)ع( در مشــهد 

خواهیم بود.
مدیــرکل میراث  فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی خراســان رضوی با اشاره به 
مشــوق های اعلام شــده برای کمک به 
امیدواریم  تاسیســات گردشــگری، گفت: 
بــا شکســت کرونا شــاهد رونــق دوباره 
 گردشــگری و زیارت در خراســان رضوی

 باشیم.
برنامه ریزی برای برگزاری جشنواره 

در پائیز
هم چنیــن امیر ســزاوار درایــن باره می 
گوید:اولویــت اول همــکاران ما در جامعه 
حرفه ای هتلداران ســلامت مردم اســت و 
ما تا شکســت کرونا همچنــان که تاکنون 
همــکاری داشــته ایم، همــکاری خواهیم 

داشت.
وی ادامه مــی دهد: با توجه بــه اینکه با 
همــت مردم کرونــا را شکســت خواهیم 
داد، برای پســاکرونا جشــنواره ای در پائیز 
کــه مســافران کمتــری ســفر می کنند 
برنامه ریزی شــود تا با هماهنگی تاسیسات 
 گردشگری و اصناف و حمایت دولت برگزار 

شود.

معاون عمران، حمل ونقل وترافیک شهرداری مشهد گفت: به دنبال راه اندازی 1۵0 ایستگاه دوچرخه با 
2 هزار دوچرخه اشتراکی طی دو ماه آینده هستیم.

به گزارش صبح امروز، خلیل ا... کاظمی در بازدید از شرکت ترافیک هوشمند الیت که با حضور شهردار 
مشهد انجام شد، افزود: با توجه به آلودگی هوا، معضلات ترافیکی و تاکیدات شهردار و شورای اسلامی 
شهر مشهد، به دنبال استفاده از حمل ونقل پاک به ویژه دوچرخه اشتراکی، موتور برقی و اسکوتر هستیم.
وی اضافه کرد: اکنون طرح راه اندازی 1۵0 ایستگاه با 2هزار دستگاه دوچرخه در فاز اول در حال اجرایی 
شــدن است که در این راستا ۶00 دستگاه دوچرخه توسط شرکت به پرداخت طرف قرارداد شرکت الیت 
از آلمان خریداری و وارد مرز باجگیران شــده است و مابقی آن نیز توسط شرکت ایرانی دوچرخه سازی 
آساک تولید خواهد شد که امیدواریم این 1۵0 ایستگاه ظرف یک یا دو ماه آینده به بهره برداری برسد.
وی تصریــح کرد: در کنار این تعداد دوچرخه، 200 عدد اســکوتر، ۳0 عدد موتوربرقی و 2۵0 دســتگاه 
دوچرخه برقی نیز خریداری شده است که قابلیت ثبت نام و استفاده از طریق نرم افزار »شهرمن« را دارد.
وی با بیان این که مســیرهای دوچرخه آماده و ایســتگاه های دوچرخه به ایســتگاه های قطار شهری 
نزدیکتر شده است، اظهارکرد: در مجموع تمرکز ما در حوزه حمل ونقل و شرکت ترافیک هوشمند الیت 

توسعه حمل ونقل پاک و استفاده از دوچرخه و موتور برقی است.
کاظمــی ادامه داد: درحال حاضر 22 هزار پیک موتوری در مشــهد فعالیت مــی کنند که برقی کردن 

موتورهای آنها تاثیر خوبی در کاهش آلودگی هوا شهر خواهد داشت.

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری مشهد گفت: در راستای پیشگیری از شیوع ویروس کرونا 
تمامی تاکســی ها مجهز به کاور محافظ و جداکننده صندلی تاکســیرانان از قسمت مسافران می 

شود.
بــه گزارش صبــح امروز، احمــد محبی در این خصــوص افزود: بــا توجه به ارتباط مســتقیم 
تاکســیرانان با مســافران و در راستای حفظ ســلامتی تاکسیران و مســافران از ابتلا به ویروس 
 کرونا طرح جداســازی صندلی رانندگان از ســایر بخش های تاکسی در دســتور کار قرار گرفته

 است.
وی اضافه کرد: بر این اساس طی روزهای آینده تمامی تاکسی های مشهد مجهز به کاور محافظ 
خواهند شد طی اجرای این طرح تاکنون تاکسی های ویژه فرودگاه مجهز به کاور شده و در ادامه 

روزانه ۳00-۵00 دستگاه تاکسی دیگر نیز به کاور محافظ مجهز خواهند شد.
وی به ضد عفونی کردن ناوگان تاکســیرانی شهرداری مشهد نیز اشاره کرد و ادامه داد: از ابتدای 
ورود ویروس کرونا به مشــهد ضد عفونی کردن داخل تاکسی ها روزانه و به صورت پیوسته انجام 

می شود .
وی گفت: همچنین برای ضد عفونی کردن بدنه تاکســی ها نیز علاوه بر مه پاشی دستی ایستگاه 
مکانیزه مه پاشی با استفاده از مواد ضد عفونی کننده استاندارد در چهاراه لشکرنصب شده است که 

درهر۵0ثانیه یک تاکسی را ضد عفونی می کند. ده
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اقدام جالب قاسمی نژاد 

در دوران کرونا 
امین قاســمی نژاد در تعطیــلات لیگ برتــر و دوری از تمرینات گروهی 
شهرخودرو، دســت به قیچی شده است.تیم فوتبال شهرخودرو خراسان از 
اولین تیم هایی بود که به محض شــیوع بیماری کرونا با تصمیم سرمربی 
خود، بازیکنانش را روانه شهرها و منازل خود کرد تا جدای از جلوگیری از 
ابتلا، در کنار خانواده های خود قرار گرفته و با آرامش روانی ناشــی از آن 
و تمرینات انفرادی منظم، خود را آماده برای بازگشت به تمرینات گروهی 
کنند.امین قاســمی نژاد، آقای پاس گل فصل گذشــته شهرخودرویی ها و 

یکی از ســتاره های تاثیرگذار این تیم در راهیابی از پلی آف آســیا به دور 
گروهی نیز از قاعده مستثنی نیست و در شمال مشغول تمرینات اختصاصی 
خود اســت تا با شــروع لیگ برای کسب سهمیه آســیایی این تیم، بار از 
دوش تیمــش بردارد.قاســمی نژاد در این تعطیلات هــم جدای تمرینات 
فردی دســت به تغییراتی هم در ظاهر خود زده و با گذاشــتن محاسن و 
 تغییر در مدل مو، ســیمایی متفاوت را در آســتانه شروع احتمالی لیگ برتر 

به هم زده است.

یک عضو پیشین مجمع فدراسیون فوتبال می گوید 
این فدراســیون باید طبق الزامات فیفا عمل کند و 
رابطه آن با دولت و ســایر نهادها به صورت شفاف 

و روشن شود.
به گزارش ایسنا، مسعود رضاییان درباره اختلافات 
در ماهیت فدراســیون فوتبال بــه عنوان یک نهاد 
مســتقل غیردولتی یا نهاد عمومــی غیردولتی که 
در اســاس نامه جدید این فدراسیون هم مطرح شده 
اســت گفت: در هر موردی از جملــه آیین نامه ها و 
ضوابط، فیفا سرمنشا تمام تغییرات و تحولات است. 
هر طور که آن هــا بخواهند باید عمل کنیم. این ما 
هســتیم که باید خودمان را با آن ها تتطبق بدهیم 

و نباید دنبال این باشیم که آن ها مانند ما باشند.
او با بیان این که فدراســیون فوتبال همواره در این 
مسیر ســرگردان بوده اســت، افزود: برای این که 
فوتبال از حالت سکون خود خارج شود، باید ساختار 
فیفــا را بپذیریم و آن را اجرا کنیم. اگر قانونی مبنی 
بر یک نهاد مســتقل غیر دولتــی نداریم، باید این 
موضــوع را راهی مجلس کنیــم و قوانین را ایجاد 
کنیم. البته این موضوع مســتلزم درخواست دولت، 
تایید مجلس و نهادهای بالادســتی اســت اما هر 
چقدر زودتر دست به کار شویم به همین اندازه بهتر 

است.
این عضو پیشــین مجمــع فدراســیون فوتبال در 
واکنش به اظهارات احسان قاضی زاده هاشمی مبنی 
بر این که کمیته ملی المپیک یک نهادهای عمومی 
غیردولتی اســت و نمی توان فدراســیون فوتبال را 
نهاد مستقل غیردولتی نامید، تاکید کرد: تناقض در 
ماهیت این دو نهاد به این دلیل اســت که ماهیت 
المپیک و بازی های المپیــک روی بحث حرفه ای 
نیســت و به قهرمانی ارتباط دارد. اگر چه فیفا هم 

روی مسائل آموزشــی تیم های پایه کار می کند اما 
روح فیفا در بازی های جام جهانی و باشــگاه تجلی 
می یابد.رضاییان تاکید کرد: فدراســیون فوتبال تابع 
کمیته المپیک نیســت و باید تابع الزامات فیفا باشد. 
باید به خواســته این نهاد تن بدهیم. اگر ایرادی هم 
وجود دارد باید آن را برطــرف کنیم. از طرفی باید 
بیش ترین فضا را در مجمع فدراســیون فوتبالی از 
میان فوتبالی ها انتخاب کنیــم که تصمیم اکثریت 
را داشــته باشند. باید باشــگاه ها در این فدراسیون 

پیش قدم شوند.
وی در واکنش به این که در مقاطع مختلف مجلس 
به علت برخــی مســائل وزارت ورزش را به علت 
عملکرد فدراسیون مورد پرسش قرار داده است؛ در 
صورتی که فدراسیون مستقل غیردولتی شود، نباید 
به نهادی هم پاسخگو باشد، افزود: به طور کلی باید 

رابطه فدراسیون فوتبال با سایر بخش ها به صورت 
شفاف روشن شود. فکر نمی کنم نهاد قانون گذاری 
خارجی مخالف حمایت دولت از فوتبال باشد، بلکه 

دخالت را نمی پذیرند.
مدیرعامل پیشین فولاد خوزستان در واکنش به این 
سوال که در این صورت دولت خودش را موظف به 
پرداخت پول به فدراســیون فوتبال نمی داند، اظهار 
کرد: دولتی پولی به فدراســیون نمی دهد. در واقع 
پولی را که باید در جــای دیگر هزینه کند، به این 
شکل به فوتبال پرداخت می کند. به نفع دولت است 
که سازوکار حرفه ای شــدن فوتبال و پرداخت حق 
پخش تلویزیونی را فراهم کند تا تیم ها خودشــان 
درآمدزایــی کنند و پولدار شــوند. وقتی ســازوکار 
حرفه ای گری و درآمدزایــی وجود ندارد، نمی توانیم 
مانند فوتبال در سایر کشورهای جهان عمل کنیم.

ورزش در کرونا
فدراسیون باید تابع فیفا باشد نه دولت و مجلس

طی روزهای اخیر اســنادی از پرداختی های فیفا و نحوه خرج شــدن پاداش 
های جام جهانی روســیه به عنوان پاداش کی روش و دستیارانش منتشر شده 
است که موجب واکنش سرمربی سابق و پرتغالی تیم ملی و فدراسیون فوتبال 

ایران شد.
بــه گزارش »صبح امروز«، مجموع دریافتی فوتبــال ایران از فیفا بابت حضور 
در جام جهانی 2018 روســیه ۹.۳ میلیون دلار بود که 8 میلیون دلار به عنوان 
پاداش و 1.۳ میلیون دلار کمک هزینه آماده سازی برای حضور در جام جهانی 
بوده اســت، مبالغی که تا امروز سرنوشتی نامعلوم داشت و حالا فیفا به کمک 
آنهایی آمده اســت که در این خصوص سؤالات متعددی داشتند.در اسناد مالی 
فیفا که تصویر آن در ادامه این گزارش آمده است، اعداد و ارقام جالبی به چشم 
می خــورد، از جمله پاداش یک میلیون و ۶1۷ هزار و 2۵2 دلاری کی روش از 
پاداش 8 میلیون دلاری حضور تیم ملی در جام جهانی 2018 روسیه که متعلق 
بــه فوتبال ایران بود، اما او بیش از 20 درصد این مبلغ را فقط به عنوان پاداش 
و نه حقوق دریافت کرده و مبالغ دیگری نیز به حســاب او واریز شده است، از 
جمله ۴12 یورو، ۵0۳ هزار و ۷۴۵ یورو و ۶1 هزار و 80۹ یورو که در مجموع 

۵۶۵ هزار و ۹۶۶ یورو )۶۶0 هزار و ۷۶۶ دلار( می شود.
اسناد فیفا:20درصد پاداش جام جهانی درجیب کی روش!

زیرمجموعه حساب های کی روش یک بازگشت یا کسر مبلغ ۵0هزار دلاری نیز 
وجود دارد که علت آن مشــخص نیست. با در نظر گرفتن کسر ۵0 هزار دلار، 
در مجمــوع 2 میلیون و 228 هزار و 18 دلار مبلغی بود که از پاداش 8میلیون 
دلاری تیم ملی در جام جهانی 2018 فقط به حســاب کارلوس کی روش واریز 
شده است. نکته جالب توجه این است که افراد مختلف در کادر او، پاداش های 

مختلفی از این پول دریافت کرده اند که این مبالغ به شرح زیر است:
اوسیانو کروز: ۳1 هزار و ۹۷۳ یورو

مارکار آقاجانیان: 2۶ هزار و ۳۹۹ یورو
دیه گو گیاچینو: 2۳ هزار و ۷2 یورو
آرین قاسمی: 1۹ هزار و 180 یورو
الکساندر لوپز: 1۶ هزار و ۴18 یورو

میک مک درموت: 12 هزار و ۷ یورو
میکائیل هامبرتو: 11 هزار و ۳۴1 یورو

سباستین مندز: 11 هزار و ۳۴1 یورو
فیلیپه دوسانتوس: ۷ هزار و ۶28 یورو

مجموع این ارقام پرداختی به افراد حاضر در کادر ســرمربی سابق تیم ملی که 
به عنوان پاداش دریافت شــده، 1۵۹ هــزار و ۳۵۹ یورو )18۶ هزار و ۵2 دلار( 
اســت. این ارقام با ارقام دریافتی از ســوی کی روش به 2 میلیون و ۴1۴ هزار 
و ۷0 دلار می رســد، به این ترتیب فقط بیش از 2۵ درصد از پاداش صعود تیم 
ملی به جام جهانی 2018 به کی روش و دستیارانش رسیده و این جدا از مبالغی 
است که برای بازی های دوستانه ای چون ترینیداد و توباگو و ونزوئلا پرداخت 
شد که حرف و حدیث زیادی در خصوص این گونه بازی ها وجود دارد. دو مبلغ 
1۴۳ هزار و ۵01 یورویی و ۹2 هزار و ۴1 یورویی برای این دو بازی که پیش 
از تمام این اتفاقات کی روش اشاره ای به همکاری اسرارآمیز با شرکت »ایوول 
اســپورت« به عنوان شریک خودش در انجام بازی های دوستانه تیم ملی کرده 
بود، به این ترتیب چندان ســخت نیست که متوجه شویم سرنوشت این پول ها 

چه شده است.
اینجا چند سؤال از مسئولان وقت فدراسیون فوتبال مطرح می شود؛ این مبالغ 
بر چه مبنایی به حســاب کی روش و اطرافیانش واریز شــده است؟ به جز اعداد 
موجود در این صورت حســاب، آیا مبالغی )به جز دستمزد( به حساب کی روش و 
اطرافیانش واریز شده است؟ فقط در همین یک صورت حساب در حالی بیش از 
یک چهارم پاداش فوتبال ایران در جام جهانی 2018 روسیه به حساب سرمربی 
پرتغالی و اطرافیانش واریز شــده اســت که طبق قــرارداد، پاداش او فقط 10 
درصد از این مبلغ بود که معادل 800 هزار دلار می شود، اما چگونه فدراسیون 
فوتبال دســتور واریز بیش از 20 درصد به حســاب کی روش و در مجموع 2۵ 

درصد با احتســاب دریافتی اطرافیانش را صادر کرده است؟ چرا مبالغ دیگری 
به حساب اطرافیان کی روش واریز شده است و آنها چنین پاداش هایی دریافت 
کرده انــد، در حالی که در جام جهانی وزیــر ورزش و جوانان ۶00 هزار دلار 
به صورت نقدی به اردوی تیم ملی بــرده بود و به عنوان پاداش بین بازیکنان 

و کادر فنی تقسیم شد؟
دریافت پــاداش 1۹ هزار و 180 یورویی آرین قاســمی، به عنوان مترجم تیم 
ملی هم بحث برانگیز اســت. کی روش در حالی که زبان اولش پرتغالی بوده و 
سپس به زبان های اسپانیایی، فرانسوی و ایتالیایی تسلط دارد و زبان انگلیسی 
به نوعی زبان پنجم اوســت، در ایــران هم با مترجم انگلیســی زبان فعالیت 
می کرد و حالا مترجم زبان پنجم او بیش از ۳00 میلیون تومان فقط به عنوان 
پاداش ارزی دریافت کرده اســت، آن هم در شرایطی که صحبت کردن این 
زبان از ســوی کی روش به صورت محاوره و ترجمه فارســی آن، گاهی اوقات 

جنجال های رسانه ای ایجاد می کرد.
کارلــوس کی روش: مردم ایران خودشــان ارزیابی 

کنند
پــس از اینکه ریــز جزییات 
2۵درصد  پرداخــت  نحــوه 
از پــاداش حضــور ایران در 

جــام جهانی بــه کی روش و 
دستیارانش فدر برخی از رسانه های 

ایران فاش و منتشر شد، گفته می شود 
که مبالغ پرداختی بیشتر از مبلغ تعیین شده در قرارداد این افراد بوده است.

حالا کی روش با انتشار متنی در صفحه اینستاگرامش به این موضوع واکنش 
نشــان داد و آن را تکذیب کرد. کارلوس کی روش ســرمربی سابق تیم ملی 

فوتبال ایران نوشت:
»1- بعد ســپری کردن 8 ســال از زندگی خود در تیم ملی، اجازه دهید این 
هواداران ایرانی باشــند که ارزیابــی و تقدیر خود را از خدمات، تعهد، صداقت، 
وفاداری و دستاورد های من به فوتبال ایران را انجام دهند. بالاتر از آن ها فقط 

خدا می تواند در مورد اعمال و تصمیمات من قضاوت کند.
2- تمام افرادی که من افتخار و امتیاز این را داشتم که با آن ها همکاری کنم، 
مخصوصا اعضــای کادر و بازیکنانم، منبع الهام من بودند. همچنین هواداران 
فوتبال ایران انگیزه من بودند. بدون همه آن ها، موفقیت و دســتیابی به همه 
دســتاورد ها و ایجاد میراثــی که ما در طول آن روز های باشــکوه طلایی به 

همراهی یکدیگر خلق کردیم، ممکن نبود.
۳- مراتب قدردانی و تشکر خود را به تک تک آن ها بابت فداکاری، شایستگی، 
اخلاق کار، صداقت و وفاداری به موفقیت تیم ملی اعلام می کنم. من معتقدم 
هواداران ایرانی مثل همیشــه به اعضای کادر من، بازیکنان من و در کل همه 
مــا کاملًا اعتمــاد دارند و در مورد اخلاق مداری، حرفــه ای گری، صداقت و 

شخصیت ما هیچ شکی نیست.
در این لحظه که انســان ها به دنبال ســلامتی، انســجام و اتحاد، تحمل درد 
مشترک و دوستی بیشتر هســتند، این ویروس های انسانی )افرادی که اسناد 
پرداخت پاداش جام جهانی را منتشر کردند( از این فرصت استفاده می کنند تا 
حمله و فضا را آلوده کنند، بدون هیچ احترام و هیچ احساسی برای کسانی که 

متحمل رنج و مبارزه برای ادامه زندگی خویش هستند.
در زمان مناســب که اولویت های زندگی، به سلامتی و همبستگی اختصاص 
نمی یابــد رو در رو در باره ایــن موضوع صحبت می کنیم. البته به درســتی 
اولویت های اصلی و دغدغه مردم ایران ســلامتی و همبستگی است. من این 
فرصت را خواهم داشت تا ماسک های حاشیه سازان را با توجه به این توهین ها 

و ادعا ها پایین بیاورم.
من می خواهم یکبار دیگر مطلبی را یادآوری کنم که مدتی قبل از جام جهانی 
روســیه مطرح کردم: هرگــز در فوتبال ایران افراد با منابــع اندک این مقدار 
موفقیت کســب نکردند. متحد در کنار هم و با فداکاری های بی شــمار، تنها 

برای سرافرازی تیم ملی.«
سلامت بمانید، خانه بمانید.

هرگز در تاریخ بشر، با تنها بودن و در منزل ماندن، ما 
نتوانستیم این مقدار به یکدیگر کمک کنیم.

دوست دار همگی شما
کارلوس کی روش«

فدراســیون فوتبال: یــک دلار اضافه هــم به کی روش 
پرداخت نکردیم

خزانــه دار فدراســیون فوتبال دربــاره برخی از 
مطالب منتشــره در رســانه ها درباره پاداش 

کارلوس کــی روش توضیحاتی را ارائه 
کرد.

بــه نقــل از ســایت 
رسمی فدراسیون فوتبال، علی سلیمانی در این باره عنوان 
کرد: اطلاع کافی نداشتن و بیان مطالب غیرموجه در نشر خبر پاداش کارلوس 
کی روش ســبب شد نخســتین بار مدارک مثبته مالی مربوطه از طریق وب 

سایت رسمی فدراسیون فوتبال منتشر شود.
او در ادامه بیان کرد: در نامه مورخ 2۶ آگوست 2018 درخواست پرداخت مبلغ 
800 هزار دلار )بابت پاداش صعود به جام جهانی 2018 – روســیه براســاس 
قرارداد منعقد شــده و با تاخیر پرداخت یک ســاله( به همراه دو قسط آخر حق 
الزحمه کی روش به مبلغ ۷00 هزار یورو ) با تاخیر پرداخت ۶ ماهه( که مجموع 
آن با تبدیل مبلغ یورو به دلار جمع به مبلغ یک میلیون و ششصد و هفده هزار 
و دویســت و پنجاه و دو دلار که از ســوی فیفا از حساب فی مابین کسر و به 

حساب کارلوس کی روش واریز شده است.
خزانه دار فدارسیون درباره ســایر پرداخت ها به کادر فنی و دستیاران ایرانی و 
خارجی کی روش خاطرنشــان کرد: ســایر پرداخت ها به کادر فنی و دستیاران 
ایرانی و خارجی کی روش نیز به همین منوال بابت حقوق و پاداش بر اســاس 
قراردادهای فی مابین بوده است. برهمین اساس در پایان تاکید می شود حتی 
یک دلار مازاد بر قرارداد به هیچ شخص حقیقی و حقوقی پرداخت نشده است. 
همان طور که در بالا گفته شد مبالغ فوق نیز با تاخیر چند ماهه به حساب کادر 

تیم ملی بزرگسالان اعم از سرمربی و سایر نفرات واریز شده است.

فدراسیون می گوید یک دلار اضافه هم به کی روش پرداخت نکردیم

برای 2 میلیون دلار 
کارلوس کی روش: مردم ایران خودشان ارزیابی کنند

جلوگیری از برگزاری مسابقات ورزشی تا اطلاع ثانوی
به گفته یکی از مســوولان ستاد فرماندهی عملیات 
مدیریت بیماری کرونا در کلانشهر تهران، تا زمانی 
کــه امکان ابتلا به بیماری کرونا به صفر برســد، از 

برگزاری مسابقات ورزشی جلوگیری می شود.
 به گزارش ایســنا، 22 اســفندماه ۹8 بود که ستاد 
مقابله با گســترش کرونا در ورزش اعلام کرد تمام 
مســابقات ورزشــی فعلا تا پایان فروردین ماه ۹۹ 
لغو می شــود و پس از تاریخ های اعلام شــده و به 
دنبال بررسی شــرایط روز و وضعیت شیوع بیماری 
کرونا در کشور، تصمیمات مقتضی اعلام می شود و 
حال با نزدیک شدن به اواخر فروردین ورزش ایران 
در انتظــار اعلام جدیدترین تصمیم ســتاد مقابله با 
کرونا در ورزش به منظور مشــخص شدن وضعیت 

فعالیت های ورزشی در اردیبهشت ماه است.
گفتنی اســت که بر اســاس اعلام وزارت ورزش و 
جوانان به ایســنا، از سوی ســتاد مقابله با گسترش 

کرونا در ورزش از وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی نظرخواهی شــده اســت و در خصوص 
تمرینات، مسابقات و تمامی فعالیت های ورزشی در 
رشته  های مختلف بر اساس نظر ستاد ملی مقابله با 

کرونا عمل خواهد شد.
در این راستا نیز، در جدیدترین اعلام موضع جانشین 
معــاون برنامه ریزی فرماندهی مقابلــه با کرونا در 
کلانشــهر تهران، در حاشیه جلسه ســتاد مقابله با 
کرونا در ورزش اعلام شــد: »ببینید وقتی مسابقات 
المپیک با این اهمیت یک سال به تعویق می افتد و 
لیگ های معتبر جهانی مانند بوندس لیگا، لالیگا و... 
برگزار نمی شــود، پس نباید انتظار داشت در کشور 
ما مسابقات برگزار شــود چرا که برای ما هم مانند 
کشورهای دیگر، سلامت ورزشکاران و مردم اهمیت 
بیش تری دارد و فعلا از برگزاری مسابقات جلوگیری 
می کنیم تا زمانی که ان شــاءالله امکان ابتلا به صفر 

برسد.«
شــب گذشــته نیز، مهــرزاد خلیلیان، سرپرســت 
فدراسیون پزشــکی ورزشــی اعلام کرد که تا 10 
اردیبهشــت ماه به طور قطعی تمرین تیم ها شروع 
نخواهد شــد و ما به تیم ها اطمینــان می دهیم که 
تمام تلاش خود را برای پایــان این وضعیت انجام 
می دهیــم. درحال حاضر این موضــوع که ۳ هفته 
پیش از شروع مسابقات به تیم ها فرصت برای آماده 
ســازی خواهیم داد قطعی است و از تمامی رسانه و 
مخاطبان ورزش درخواســت داریم که در این رابطه 
فشار و هجمه ای را به تصمیمات اتخاذ شده از سوی 
ستاد مقابله با گســترش کرونا در ورزش وارد نکنند 
چرا که سلامتی بازیکنان و دست اندرکاران ورزش 

کشور از هر مساله دیگری مهم تر است.

کنفدراسیون فوتبال آســیا تصمیم گرفت که 
همــه بازی های فوتبال در ایــن قاره را در دو 
ماه می و ژوئن تا اطلاع ثانوی به تاخیر اندازد.

به گزارش اســپورت 2۴، لغو بازی ها به خاطر 
شیوع ویروس کرونا هم چنان ادامه دارد.

فدراســیون فوتبال امارات اعلام کرد که نامه 
ای را از کنفدراسیون فوتبال آسیا دریافت کرده 
است که در آن تاکید شده AFC همه بازی ها 
را در ماه هــای می و ژوئن تا اطلاع ثانوی به 

تاخیر انداخته است.

در نامــه AFC آمده اســت که بــا توجه به 
ادامه شــیوع کرونــا و با توجه بــه ممنوعیت 
ســفر بین کشــورها کنفدراســیون فوتبا آسیا 
 تصمیم گرفته است که فعلا هیچ بازی برگزار 

نشود.

AFC همه بازی ها در ماه های می و ژوئن را به تعویق انداخت
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کرونا 70 تا ۹0 درصد درآمد رانندگان را 
کاهش داد

تاکســیرانی  قنادان، مدیرعامل ســازمان  علیرضا 
شــهر تهران، در مورد آمار مسافران تاکسی اظهار 
داشت: تعداد مسافران از طریق پایانه های هوشمند 
مشــخص شده و نســبت به هفته گذشــته تعداد 
مســافران تاکسی بسته به محل فعالیت بین 20 تا 
۴0 درصد افزایش داشته است. وی با اشاره به اینکه 
هنوز تا رســیدن به آمار مسافران مشابه ایام عادی 
فاصله داریم گفت: طی دو هفته گذشــته تا کنون 
به تدریج آمار مســافران بیشتر شــده و پیش بینی 
می کنیم برای هفته آینده نیز روند افزایشــی باشد. 
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهر تهران ادامه داد: 
نسبت به روز های عادی درآمد تاکسی های خطی و 
گردشی ۵0 تا ۷0 درصد و در پایانه ها و فرودگاه ها 
80 تا ۹0 درصد کمتر شده است. وی در مورد آمار 
رانندگان تاکســی تهران که تحت پوشــش بیمه 
تامین اجتماعی هستند، گفت: در حال حاضر حدود 
۴0 هزار تاکسیران تهران تحت پوشش بیمه تامین 
اجتماعی خویش فرما هستند البته این تاکسیران ها 
به دو دسته تقسیم می شود؛ برخی از افراد ۵0 درصد 
حق بیمه را از یارانه دولتی استفاده و برخی از آن ها 
100 درصد حق بیمه را خودشان پرداخت می کنند. 
قنادان در مــورد بیمه بیکاری رانندگان تاکســی 
گفت: شهردار تهران مکاتبه ای با معاون اول رئیس 
جمهور داشــته اند و امیدواریــم نتایج آن به زودی 

محقق شود.

پزشکیان: لاریجانی از هفته آینده در جلسات 
صحن علنی حضور می یابد

نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت با توجه 
به بهبود حال رئیس مجلس، وی از هفته آینده در 
جلســات علنی حضور می یابد. مسعود پزشکیان که 
در غیاب علی لاریجانی ریاست جلسه مجلس را بر 
عهده دارد، در ابتدای جلسه علنی صبح امروز )سه 
شنبه( مجلس گفت: حال برادرمان آقای لاریجانی 
خیلی خوب اســت و ایشان از هفته آینده در صحن 
مجلس حضور می یابند. وی همچنین با اشــاره به 
طرح ها و لوایح باقیمانده در دستور کار مجلس دهم 
گفت: بــرای اینکه این اولویت هــا را پیش ببریم، 

حتی المقدور از تذکر و اخطار صرف نظر کنید.

حمله کیهان به زیباکلام بابت یک توئیت

کیهان نوشت: صادق زیباکلام همکاری یک وکیل 
آمریکایی در پرونده آزادسازی بخشی از اموال بلوکه 
 شــده ایران را برای کشــورمان فاکتور کرد! او در 
توییتر نوشت: »یک میلیارد و ششصد میلیون دلار 
بلوکه شــده ایران در لوکزامبورگ توسط دادگاه آزاد 
شد. یکی از وکلای ایران، آمریکایی بود. تصورش 
را بکنید اگر یک وکیــل ایرانی برای دولت آمریکا 
کار می کرد، کمترین اتهامش جاسوسی و همکاری 
با دولت متخاصم می شد. من پرچم آمریکا را حاضر 
نشدم لگد نمایم، هنوز دارم تقاص پس می دهم«. 
درباره این موضع گیری گفتنی است: اولًا چرا آقای 
زیبــاکلام به اصل ماجرا اشــاره نمی کند؟ این که؛ 
رژیم مورد تمجید و ســتایش و توجیه همیشــگی 
ایشــان )آمریکا( ده ها میلیــارد دلار از اموال ملت 
ایران را به ظلم و اجحــاف- حتی در اروپا- بلوکه 
کرده اســت. چرا در ادبیات آقای زیباکلام، همین 
رژیم بار ها توجیه و تبرئه شــد؟ ثانیاً وکالت شــغل 
پردرآمد بین المللی اســت و وکیل مورد نظر آقای 
زیباکلام پول خودش را می گیرد. در همین کشــور 
خودمــان نیز حتــی متهمان خیانت به کشــور و 
جاسوســی به نفع آمریکا از وکیل برخوردارند. حتی 
می شــود گفت: آمریکا در ایران، وکلای سیاسی و 
سیاست زده ای مانند خود آقای زیباکلام دارد که بر 
خلاف حقایق بر خیانت ها و جنایات شیطان بزرگ 
ســرپوش می گذارند و طرف ایرانی را جای متهم 
می نشانند، کسی هم کاری به کارشان ندارد. کسی 
هم آقای زیباکلام را به خاطــر لگد نکردن پرچم 
آمریکا احضار نکرده است. طبعاً نمی توان هر جرمی 
را مرتکب شد و به گردن لگد نکردن پرچم آمریکا 
انداخت. مگر کســی را به ایــن خاطر تا به حال به 
دادگاه احضار کرده اند که زیباکلام دومی آن باشد؟!

آیت الله سیستانی، خواستار آزادی شخص 
توهین کننده به خود شد

دفتر آیت الله سیستانی خواستار لغو محکومیت یک 
فعــال فضای مجازی که متهم به اهانت به او بود، 
شــد. این فعال مجازی به نام کاظم عبیس عبد، از 
سوی دادگاه بابل در عراق به اتهام اهانت به مرجع 
عالیقدر تشــیع به دو سال حبس محکوم شده بود. 
دفتر آیت الله سیســتانی پس از اطلاع از این حکم 
در نامه ای بــه دادگاه، ضمن مخالفت با حبس این 

فعال مجازی، خواهان لغو این محکومیت شد.

انتقاد حسین مظفر از رفتار های متناقض دولت 
در مدیریت کرونا

حسین مظفر، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گفت: مــردم هم تاکنون از نظــرات دولت تبعیت 

کردنــد، چون دولت هر زمانی هــر تصمیم گرفت 
مردم همراهی نشــان دادند اگر هم نقایصی وجود 
داشــت به خاطر عدم تصمیم گیری درست دولت 
داشــت. او گفت: دولــت از اول رفتار متناقضی در 
مدیریت کرونا داشــت، همین مســاله مشکلاتی 
را ایجاد کرد. روز های نخســت دولت اعتقادی به 
ایجــاد محدودیت رفت و آمد و قرنطینه نداشــت، 
حتی اعلام کــرد، »قرنطینه و ایجاد محدودیت در 
رفت و آمد کار قرون وسطایی است«، همین مساله 
عاملی شــد تا مردم نکات بهداشتی را کمتر رعایت 
کننــد، چون به حرف دولت اعتمــاد کردند؛ نتیجه 
آن بود که بیماری کرونا شــیوع بیشتری پیدا کرد 
و دولت دید که موضوع جدی است. در این مرحله 
تصمیــم به اعمال محدودیت رفــت و آمد، فاصله 
گذاری اجتماعی و قرنطینه سازی گرفت. مردم هم 
تاکنــون از نظرات دولت تبعیت کردند، چون دولت 
هر زمانی هر تصمیمی گرفت، مردم همراهی نشان 
دادند اگر هم نقایصی وجود داشــت، به خاطر عدم 
تصمیم گیری درســتی بود که دولت داشت. البته 
دولت تلاش هایی را انجام داد و نباید قدرنشناســی 
کرد. وزارت بهداشــت و درمان خیلی تلاش کرد تا 
شــیوع بیماری کنترل شود، ولی در مجموع دولت 
می توانســت بهتر از این عمل کند تا آســیب های 

کرونا به کشور ما کمتر باشد.

محمد غرضی: اینکه دولت مدام می گوید کشور 
فقیر است، کفر است

محمــد غرضی درباره ضــرورت حمایت اقتصادی 
دولت از مردم در ایــام فاصله گذاری اجتماعی هم 
تصریح کرد: »اکنون مــردم درگیر ویروس کرونا 
هســتند و دولت به آن ها می گوید که فاصله گذاری 
اجتماعی باید انجام شــود، اما به خود نمی گوید که 
باید هزینه های زندگی مــردم از جمله غذا، دارو و 
نقدینگــی را هم در این ایام تأمیــن کند. به  جای 
آنکه این کار را بکند، مدام می گوید که دولت هیچ 
پولی در اختیار ندارد و این درحالی اســت که ایران 
نه  تنها انرژی وارد نمی کند، بلکه صادر هم می کند. 
عموم کشور ها و حتی کشــور های توسعه یافته ۴0 
درصد هزینه هایشــان معطوف به انرژی است و در 
کشور ایران تقریبا هیچ هزینه ای برای وارد انرژی 
وجود ندارد یا تا چندی پیــش روزی 110 میلیون 
لیتر بنزین مصرف می شــد، امــا اکنون این میزان 
بســیار کاهش یافته و درآمد بســیار خوبی را برای 
دولت به ارمغان آورده است. اکنون به طور متوسط 
خرج یک خانواده پنج نفره، پنج میلیون تومان است 
و واقعا تقبل این هزینه برای مدتی که کرونا وجود 
دارد برای دولت به ســادگی است، اما چرا این مهم 
رخ نمی دهد، به دلیل آنکه ما اســیر اقتصاد رانتی 
شــده ایم و واقعا اینکه دولت مدام می گوید کشور 

فقیر است، کفر است«.

ماجرای پرواز تهران ـ جده چه بود؟
اصغرزاده، سخنگوی شــرکت هواپیمایی ایران ایر 
گفت: پرواز ایران ایر در مسیر تهران_جده_تهران 
در روز یکشــنبه 2۳ فروردین انجام شد. این پرواز 
به در خواســت سازمان حج و زیارت و با هماهنگی 
معاونت بازرگانی هما انجام پذیرفته است. به دلیل 
توقف پرواز بین برخی کشــور ها به دلیل شــیوع 
کرونا و همچنین توقف پرواز ها به کشور عربستان 
از ایــران، مجوزی از ســازمان هواپیمایی کشــور 
عربســتان اخذ شــد تا این پرواز برای بازگرداندن 
تعدادی از »پرسنل سازمان حج و زیارت« و 2 نفر 
از »کارکنان هما« از عربستان انجام شود. /باشگاه 

خبرنگاران

احکام بازنشستگی جدید در روز های آینده 
صادر می شود

صندوق بازنشســتگی کشــوری اعلام کرد: در پی 
انتشــار پیامی جعلی مبنی بر صــدور احکام جدید 
بازنشســتگی و امــکان پیگیــری و دریافت آن از 
طریق سامانه 2۵00 یا سایت صندوق بازنشستگی 
از 2۵ فرودرین ماه، به اطلاع می رساند که این پیام 
جعلی و فاقد اعتبار است. همان گونه که مدیرعامل 
صندوق بازنشستگی کشوری روز گذشته )دوشنبه( 
اعلام کرد، »طبق قانون، احکام بازنشستگان پس 
از ابلاغ بخشــنامه ســازمان اداری و اســتخدامی 
صادر می شود« و بنابراین احکام بازنشستگی جدید 
مربوط به سال ۹۹ طی روز های آینده صادر و پس 
از صدور از طریق ســایت صندوق اطلاع رســانی 

خواهد شد. /باشگاه خبرنگاران

کرونا چند درصد درآمد رانندگان تاکسی را 
کاهش داد

مدیرعامل سازمان تاکســیرانی تهران اعلام کرد: 
طی دو هفته گذشته تا کنون به تدریج آمار مسافران 
بیشتر شــده و پیش بینی می کنیم برای هفته آینده 
نیز روند افزایشی باشد. نســبت به روز های عادی 
درآمد تاکسی های خطی و گردشی ۵0 تا ۷0 درصد 
و در پایانه هــا و فرودگاه هــا 80 تا ۹0 درصد کمتر 
شده اســت. نامه بیمه بیکاری رانندگان به معاول 

اول رئیس جمهور ارسال شد. /فارس

تصمیم جدید وزارت علوم درباره امتحانات 
پایان ترم

اکنون موضوع پیش روی، برگزاری امتحانات پایان 
ترم است، برخی دانشگاه ها در حال بررسی شرایط 
برای برگزاری آزمون ها به صورت آنلاین هستند و 
برخی هم ترجیح می دهند امتحانات حضوری برگزار 
شــوند. خاکی صدیق اخیرا از ارسال دستورالعملی 
ویژه برگزاری امتحانات پایان ترم دانشــگاه ها خبر 
داد و گفت: در خصــوص برگزاری امتحانات پایان 
ترم دانشــجویان دستورالعملی به دانشگاه ها ارسال 
خواهد شد تا بر اســاس آن امتحانات دانشجویان 
برگزار شــود. با تصمیم جدیــد وزارت علوم درباره 
امتحانات پایان ترم، دانشــگاه ها مختار به برگزاری 
امتحــان مجازی یــا حضوری شــدند، البته برای 
تحصیــلات تکمیلــی که تعداد دانشــجویان یک 
کلاس انگشــت شمار اســت، ارتباط بین استاد و 

دانشجو در امتحان باید برخط باشد. /فارس

پیش بینی میرسلیم از رد اعتبارنامه برخی 
نمایندگان مجلس یازدهم

میرســلیم گفت: راه حل اصولی این اســت که در 
مجلس فرآیند شفافیت در زمینه های مالی و سیاسی 
به اجرا گذاشــته شــود و به علاوه قانون نظارت بر 
رفتــار نمایندگان و ترکیــب آن به گونه ای اصلاح 
شــود که به جانب داری ناحــق از نمایندۀ خاطی و 
منحرف نینجامد. ان شــاءالله اعتبارنامۀ نمایندگانی 
کــه در هنگام انتخابات دچار خطا شــده اند، بدون 
»ســاخت و پاخت« که متأسفانه در خیلی از موارد 
رایج بوده، رســیدگی جدی صورت خواهد گرفت و 
اگر فردی به ناحق انتخاب شده باشد، اعتبارنامه اش 
رد خواهد شــد. این امر در برخی از دوره های قبلی 
مجلس شورای اســلامی نیز سابقه داشته است. /

روزنامه سازندگی

تصمیم درباره حقوق فروردین ماه نمایندگان 
مجلس

اکبــر رنجبــرزاده اعلام کرد: نماینــدگان مجلس 
شــورای اســلامی در جلســه علنی امروز در حال 
فراهم کردن مقدماتی هســتند تا کل یا بخشــی 
از حقــوق فروردین خود را بــرای کمک به مهار 
کرونــا اختصاص دهند. وی ادامه داد: پیش از این، 
نمایندگان در جلســات غیررسمی بار ها تاکید کرده 
بودند در شــرایطی که کشــور درگیر کروناست و 
برخی از قشرها از این موضوع آسیب جدی دیده اند، 
لازم است که هر یک از نمایندگان به نسبت توان 
خــود از این مردم کمک مالــی کنند. عضو هیات 
رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بر این 
اساس، یکی از نمایندگان نامه ای تهیه کرده و قرار 
است در این نامه مشخص شــود که چه میزان از 
حقوق هر یک از نمایندگان در این راستا کسر شود. 
همچنین، حجت الاسلام احمد سالک، گفت: یکی 
دیگر از پیشنهادات ما این است که نمایندگان کل 
حقوق فروردین ماه خــود را در اختیار کمیته امداد 
امام خمینی )ره( قرار دهند تا در اختیار مستضعفان 
و قشرهایی که به دلیل کرونا دچار مشکل شده اند، 

قرار گیرد.

مرخصی های نمایندگان تا اطلاع ثانوی لغو شد
اســدالله عباســی، نماینده مردم رودســر در مجلس 
شــورای اســلامی گفت: مرخصی های اســتحقاقی 
نمایندگان تــا اطلاع ثانوی لغو شــده و حضور همه 
نمایندگان در جلســات صحن الزامی است. وی افزود: 
البته نمایندگانی که به مأموریت اعزام می شوند از این 
قاعده مســتثنا هســتند، اما همان طور که گفتم سایر 
نمایندگان باید در جلســات صحــن حضور پیدا کنند. 
سخنگوی هیأت رئیســه مجلس اظهار داشت: از این 
پس مجلس در هر هفته دو روز )سه شنبه و چهارشنبه 
هر هفته( جلســه علنی خواهد داشــت و کمیسیون ها 
نیز در روز های ســه شــنبه جلســات خود را برگزار 
خواهند کرد. عباســی خاطرنشان کرد: امکان استفاده 
نمایندگان از سیستم الکترونیک و رأی دادن به صورت 
الکترونیک نیز فراهم شــده و نمایندگان می توانند با 
اســتفاده از تبلت هایی که در اختیــار دارند و از طریق 
ســامانه مجلس یار رأی و کار رأی دادن و همچنین 
نوبت گرفتن برای سخنرانی برای موافقت و مخالفت 
با طرح ها و لوایح در دستورکار مجلس و ... اقدام کنند.

سال تحصیلی آینده زودتر تشکیل می شود؟
معاون آموزش ابتدایی گفت: بررســی کرده ایم که 
چــه اقداماتی انجام دهیم تــا این اطمینان حاصل 
شــود که در هر مقطع یادگیری حاصل شده است. 
سناریو های مختلفی طراحی شده است؛ مثل اینکه 
ســال تحصیلی آینده زودتر شروع شود و یا زمانی 
برای مــرور ســال تحصیلی قبلی ایجاد شــود یا 

ارزیابی ها بر چه اصولی استوار باشد. /مهر

 پیشنهاد استفاده اجباری از ماسک
 در مترو رد شد

»نژادبهرام« عضو هیات رئیســه شــورای شــهر 

تهــران گفت: فاصله گــذاری اجتماعــی در مترو 
امکان پذیر نیســت. ما معتقدیم مترو محل نشــر 
ویروس کروناســت و همچنان درخواســت داریم 
متــرو باید تعطیل شــود. شــهرداری و شــورای 
شــهر پیشنهاد اســتفاده اجباری از ماسک در مترو 
جهت پیشــگیری از کرونا را مطرح کرد، ولی این 
 پیشنهاد توسط ســتاد مقابله با کرونا رد و پذیرفته

 نشد. /فارس

با حقوق چندماه کارگران می توان خودرو خرید؟
بر اســاس تصمیمات اتخاذ شــده، دســتمزد پایه 
کارگران حداقلی بگیر در سال 1۳۹۹ از یک میلیون 
و ۵1۶ هزار و 882 تومان در ســال گذشته به یک 
میلیون و 8۳۵ هزار و ۴2۷ تومان افزایش پیدا کرد. 
در حال حاضر پراید که ارزان ترین خودروی داخلی 
محسوب می شــود به قیمت بین ۶0 تا ۶۵ میلیون 
تومان خرید و فروش می شود. یک کارگر اگر قصد 
داشته باشــد، این خودرو را خریداری کند، باید 22 
ماه به حقوق خود دست نزند و آن را پس انداز کند؛ 
 البته به شــرط اینکه قیمت خودرو افزایش نداشته

 باشد. /باشگاه خبرنگاران

هشدار ضرغامی: دولت را از مجلس یازدهم 
نترسانید

عــزت الله ضرغامی، عضو شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی با انتشار توییتی با هشتگ مجلس یازدهم 
درباره ترساندن دولت از مجلس یازدهم هشدار داد 
و مجلس را به عنوان نیرویی برای وصل و مفاهمه 
دو قوه مجریــه و قضائیه عنوان کرد. او نوشــت: 
»دولت را از مجلس یازدهم نترسانید! مجلس محل 
گروکشی نیســت. مجلس، آداپتور وصل و مفاهمه 
دو قــوه دیگر با هم اســت. از اولویت های مجلس 
آینده، تقویت مدیریت های کارآمد در قوه مجریه از 
طریق اصلاح رویه ها و تحول در روش های نظارتی 

قوه قضاییه است.«

بالاترین مدیر نجومی بگیر چقدر حقوق 
می گرفت؟

رئیس دیــوان محاســبات گفت: در بررســی 
حقوق های نجومی ســال ۹۷ مشخص شد که 
یکی از مدیــران دولتی با دریافــت ماهانه ۵۳ 
میلیون تومان حقوق، بالاترین نجومی بگیر بوده 

است.

جدال لفظی دو نماینده مجلس
نایب رییس مجلس شــورای اســلامی گفت، 
امروز مجلس برای ســرعت در بررســی لایحه 
مالیات بر ارزش افــزوده نطق و تذکر ندارد. در 
جریان نشســت علنی امروز مجلس حواشی بر 
ســر رای گیری و تشــخیص چهره ها از پشت 
ماسک ها کم نبود، اما در این میان درست زمانی 
که عبدالرضا مصری نائــب رئیس دوم مجلس 
در غیاب پزشــکیان ریاست مجلس را به عهده 
داشت در جریان بررسی لایحه مالیات بر ارزش 
افزوده، گفت: برای این که بررسی لایحه مالیات 
بر ارزش افزوده سرعت گیرد امروز نطق و تذکر 
نداریــم و به فــردا موکول می شــود. او افزود: 
بســیاری از عزیزان منتظر این قانون هستند تا 
گشایش هایی ایجاد شــود بخصوص که امسال 
ســال جهش تولید است که ان شــاءالله بتوانیم 
گامــی برداریم به همین دلیل نطق ها و تذکرات 
به فردا موکول می شــود. همین موضوع موجب 
شــد تا مصطفی کواکبیان نسبت به این مساله 
اعتراض کند و با حضور در جایگاه هیات رئیسه 
خطاب به مصری با فریاد گفت که هیات رئیسه 
حتی از ایــن موضوع خبر نــدارد چطور چنین 
تصمیمــی را گرفته اید. مصری هم در پاســخ 
گفت: مگر اینجا ســر جالیز است که اینطور داد 

می زنید.

رضایی خواستار افزایش حقوق کارگران شد
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: در 

ابتدای نیمه دوم سال، افزایش بیشتری در حقوق 
کارگران داده شود. محسن رضایی در اینستاگرام 
نوشــت: حقوق کارگران را افزایش دهید. دولت 
و کارفرمایان در شــرایط بحران دامنگیر کرونا 
و وضعیت دشــوار معیشــتی، نه تنها به خاطر 
موازیــن دینی و انســانی بلکه بــا توجه لزوم 
پایدارسازی منافع اقتصادی واحد های اقتصادی 
فشــار زندگی را از دوش کارگــران بردارند. بند 
دوازدهم سیاســت های کلی تولید ملی با مفاد: 
»توانمندســازی و ارتقاء بهره وری نیروی کار با 
افزایش انگیــزه، مهارت و...« بر رفع محرومیت 
و حفظ انگیزه اقشــار کارگری، نسبت به حفظ 
شــئونات و تامین نظر آنان تاکید دارد! از منظر 
دیگر بین توانمندســازی اقتصاد ملی و توســعه 
تولید ایرانی با رضایتمندی کارگران و حفظ نشاط 
آنــان در خانه و محیط کار بــا توجه به افزایش 
قیمت کالا ها به تبع افزایش قیمت بنزین و بالا 
رفتن نرخ تورم رابطه دقیقی وجود دارد؛ بنابراین، 
در یک تصمیم دیگری در ابتدای نیمه دوم سال 

افزایش بیشتری در حقوق کارگران داده شود.

تشکر ویژه رئیس دفتر رئیس جمهور از 
رهبرانقلاب

رئیس دفتر رئیس جمهــور از رهبر انقلاب برای 
صدور اجازه برداشــت از صندوق توسعه ملی و 
تامین اعتبار اعطای تســهیلات جبران خسارات 
وارده بــه دلیل شــیوع بیماری ویــروس کرونا 
تشــکر و قدردانی کرد. محمــود واعظی رئیس 
دفتــر رئیس جمهــور در توئیتر نوشــت: » وام 
 قرض الحســنه یک میلیون تومانــیِ مربوط به 
 کرونا ان شــاءالله در آســتانه ماه مبارک رمضان 
پرداخــت می شــود. لازم اســت از رهبر معظم 
انقلاب تشکر و قدردانی کنیم که با صدور اجازه 
برداشــت از صندوق توسعه ملی، دست دولت را 
برای اعطای این تسهیلات به مردم باز کردند.«

چند درصد واگذاری ها به بخش خصوصی واقعی بود؟ / جدال لفظی دو نماینده مجلس / هشدار ضرغامی: دولت را از مجلس 
یازدهم نترسانید / حمله کیهان به زیباکلام بابت یک توئیت 

))خاموش کردن لامپ های اضافی، ساده ترین راه صرفه جویی در مصرف برق است((

»آگهی مناقصه عمومي دو مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی 
)فشرده( به شماره ش/ 8 /98 «

شرکت برق منطقه ای خراسان در نظر دارد؛ خرید خازن های حوزه معاونت بهره برداری را از طریق برگزاری مناقصه عمومی 
دو مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( به شرکت حایز شرایط ، واگذار نماید.

شماره فراخوان درسامانه 
ستاد

مبلغ تضمین شرکت مدت قراردادموضوع مناقصه
در فرایند ارجاع کار) 

ریال(

محل اعتبار 

خرید خازن های 20۹۹00112۳000002
حوزه معاونت بهره 

برداری

 منابع داخلی71.۳48.125.000 ماه
)غیر عمرانی(

*نحوه دریافت اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه : 
مناقصه گران می توانند  پس از ثبت نام در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و واریز الکترونیکی مبلغ 1.000.000  ریال به 
حساب مندرج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به نام شرکت منیران )مشاور( فایل اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه را 

بارگیری نمایند.
*تاریخ دریافت اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه: ساعت 10:00 صبح چهارشنبه به تاریخ ۹۹/01/27 تا ساعت 8:00 صبح

 شنبه  به تاریخ ۹۹/02/06
*تاریخ بارگذاری اسناد ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه: حداکثر تا ساعت 00 : 8 صبح سه شنبه  به تاریخ ۹۹/02/2۳

*تاریخ و محل  تحویل اسناد: 
ابتدا تصویر کلیه مستندات و مدارک )اسناد ارزیابی کیفی، پاکت الف ،ب و ج ( را  ؛  از پیشنهاد دهندگان تقاضا می گردد 
درسامانه تدارکات الکترونیکی دولت حداکثرتا ساعت 8 صبح سه  شنبه  به تاریخ  ۹۹/02/2۳ بارگذاری نمایند و اصل پاکت الف 
با شرایط درج شده دراسناد مناقصه و به صورت لاک و مهر شده تا ساعت ۹ صبح همان روز پس از ثبت در دبیرخانه شرکت 
برق منطقه ای خراسان به آدرس:مشهد – انتهای بلوار وکیل آباد – نرسیده به جاده شاندیز –سمت راست - به امور تدارکات و 

قراردادها –تلفن 610۳614 ۳– 051 – دورنگار 610۳62۹ ۳-051 تحویل نمایند.
*تاریخ و محل گشایش پاکات: ساعت 00  : 11 صبح روز سه شنبه  به تاریخ ۹۹/02/2۳ در محل امور تدارکات و قراردادها.

*مناقصه گران جهت ثبت نام در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت باید به دفاتر پیشخوان دولت مراجعه نمایند که لیست دفاتر 
منتخب در سامانه ستاد ) www.setadiran.ir( موجود می باشد.

* در صورت نیاز به دریافت توضیحات بیشتر، متقاضیان می توانند با مشاور)شرکت منیران-مهندس نوری( به 
شماره ۳8717200-051 یا با امور تدارکات و قراردادها به شماره ۳610۳614-051 )خانم ندا شکوری( تماس حاصل فرمایند.

*به پیشنهادهای فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش وپیشنهاداتی که بعداز انقضا مدت مقرر واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثرداده نخواهد 
شد.

*پیشنهاد دهنده موظف به ارایه تضمین معتبر مطابق آیین نامه تضمین درمعاملات دولتی می باشد و پیشنهادهای فاقد سپرده، 
سپرده های مخدوش ، سپرده های کمترازمیزان مقرر، چک شخصی و نظایرآن مورد پذیرش واقع نخواهد شد.

*سایراطلاعات و جزییات دراسنادمناقصه درج شده است .
ضمناً متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر، به پایگاه های اطلاع رسانی به آدرس ذیل مراجعه نمایند:

http://tender.tavanir.org.irپایگاه اطلاع رسانی معاملات توانیر  
http:/iets.mporg.irپایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات

 www.krec.irپایگاه اطلاع رسانی مناقصات شرکت برق منطقه ای خراسان   
 www.setadiran.irسامانه تدارکات الکترونیکی دولت »ستاد«  

روابط عمومی شرکت برق منطقه ای خراسان
شناسه آگهی: 81۳02۷

میم الف:12۹

منبع: تابناک


